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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 29 DE MARÇ DE 2016 

 
A la vila de Roses (Girona), 29 de març de 2016 
 
Quan són les 20.00 h, es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de la 
senyora Montserrat Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, el Ple de 
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar la sessió ordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha 
repartit. 
 
SENYORS QUE HI ASSISTEIXEN: 
 
Sr.  Carles Pàramo i Ponsetí    Primer tinent d'alcalde 
Sr.  Francesc Giner i Ballesta   Segon tinent d'alcalde  
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez  Tercer tinent d’alcalde 
Sr. Marc Danés i Zurdo    Regidor  
Sra. Anna Jorquera i Navarro   Regidora 
Sr. Fèlix Llorens Palou    Regidor 
Sr. Joan Plana i Sagué    Regidor 
Sr. Èric Ibáñez i Martín    Regidor 
Sra. Verónica Medina i Flores   Regidora 
Sr. Gerard Teixidó i Rivera   Regidor 
Sr Antonio Rodríguez López   Regidor  
Sr. Manel Escobar Yegua   Regidor  
Sr. Àngel Tarrero González    Regidor 
Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat    Regidor 
Sr.  José Antonio Valdera Martín   Regidor 
 
 
SÓN ABSENTS HAVENT EXCUSAT LA SEVA ASSISTÈNCIA: 
 
Sra. Olga Simarro Rojas    Regidora 
 
 
També hi assisteixen: 
 
Sra. Mariel·la Roig Guitart Interventora accidental de la corporació 
Sra. M.Teresa Sánchez Luna Tècnica d’administració general  
 
Actua com a secretari, el secretari general de la corporació, senyor Francisco Luis MUÑOZ 
CAMEO. 
 
Un cop l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els afers indicats i es  
prenen els acords que es detallen. 
 
 
 
01.- APROVACIÓ D’ACTES DE LES SESSIONS PLENÀRIES ANTERIORS: 
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 -Sessió ordinària del Ple del dia 25 de gener de 2016 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar l'acta tal 
com ha estat redactada. 
 
 
02.-INFORMACIÓ DE L’ALCALDIA 
 

DADES ESTADÍSTIQUES 

 

HABITANTS, a 29 de març de 2016 

 

TOTAL POBLACIÓ: 19.517 HABITANTS 

 

Homes: 9.774 que representen el 50,08% de la població 

Dones: 9.743 que representen el 49,92% de la població 
3.756 de < 16 anys, que representen el 19,13 % de la població 
 

ATUR 

 

A febrer de 2016: 1.508 

A febrer de 2015: 1.636 

 

DECRETS 

 

TOTAL DECRETS= 160 

 

Contingut ECONÒMIC 20 

Contingut URBANÍSTIC 22 

Contingut GENERAL 118 

 

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES: 

 

 22 Reunions de treball 
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 1 Reunió PRODER 

 4 Meses de Contractació  

 2 Gerències d’Urbanisme  

 4 Juntes de Govern Local  

 1 Consell Administració ROSESNET  

 1 Consell Administració PORT DE ROSES 

 1 Junta de Portaveus 

 2 Comissions Informatives 

 1 Ple 

 1 Ple Extraordinari 

 Consell d'alcaldes 

 Signatura constitució de les societats PRODER i ROSERSA 

 

REUNIONS DE TREBALLS FORA DE ROSES 

 

 Figueres, Dinar debat a les comarques de Girona: "Convenció Municipalista: Catalunya, 

nou Estat d'Europa" 

 

VISITES REBUDES A ROSES 

 

 8 visites 

 

VISITES FORA DE ROSES 

 

 BCN, Agustí Serra, director general d'Ordenació del Territori i Urbanisme i Pere Padrosa, 

director general de Transports i Mobilitat de la Generalitat de Catalunya. 

 Girona, Serveis Territorials de Benestar Social de la Generalitat de Catalunya. 

 Girona, Pere Saló, director territorial del Departament de Territori de la Generalitat de 

Catalunya. 

 

ACTES A ROSES 
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 Dinar jubilació de l' extreballador Joan Romero. 

 I Cursa Badia de Roses 

 XVIII Fideuà Popular FRCC 

 Jornada de Comerç i Turisme 

 Actes en commemoració del dia de la Dona Treballadora 

 Entrega trofeus Campionat Escacs «Si Us Plau» 

 «L'Ovidi, poema sense acabar» (musica-poesia) 

 Concert Jove Orquestra de Figueres 

 Acte homenatge al mosso assassinat en acte terrorista - Santos Santamaria 

 Recital poètic de Narcís Comadira dins el marc "Març de Paraules" 

 Monòleg benèfic: 50 sombras de Andreu 

 VI Bike Marató del Cap de Creus 

 Benvinguda participants Copa de Roses de Salvament i Socorrisme 

 Minut de silenci, víctimes de l'accident de Freginals (estudiants ERASMUS) 

 Minut de silenci, víctimes atemptats terroristes a Brussel·les 

 Processó del Silenci de Divendres Sant 

 Teatre, "Els Dolents" 

 XLIII Aplec de la Sardana 

 Rebuda protocolaria despulles Maria Teresa Peyrí (familia Pi i Sunyer) al Cementiri 

Municipal. 

 

ACTES FORA DE ROSES 

 

 Girona , Reconeixements joves promeses de l'esport gironí – tenista rosinc Eduard Güell. 

 Girona, 50è aniversari CARITAS i 10 anys d'Ecosol 

 Mollet de Peralada, concert a càrrec del rosinc Nasko Cristina 

 Figueres, Inuguració “Refugiats” del col·lectiu Empordoneses 

 

 

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ 
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 Empordà TV (noticies i entrevistes) 

 Radio Estel (entrevista) 

 Punt Diari (entrevista) 

 Hora de les Alcaldesses 

 Presentació a la premsa de la  "Ruta de la tapa" 

 

FELICITACIONS REBUDES 

 

 Felicitació dels alumnes de 3r de l'escola Narcís Monturiol per la decisió pressa per 

l'Ajuntament de suspendre els actes de l'empaitada d'ànecs i les vaquetes. (S'adjunta 

carta)  

 

FELICITACIONS A EXPRESSAR 

 

 Felicitar al Triatló Roses per resultat obtingut en la segona jornada del Campionat 

Territorial dels Jocs Escolars en la què va obtenir un total de 26 medalles de la mà del 

nedadors: Judit Tena, Júlia Ruíz, Sira Cortés, Joana Pagés, Zakaria Aatani, Marina 

Fernández, Álex Tena, Joel Gálvez, Joel Broch, Mar Cortés i Aleix Soler, cadascú en la 

seva respectiva categoria. 

 Felicitar al cap de bombers de Roses, Antonio Santiago per la condecoració «Medalla 

d'honor pels anys que porta al cos» que li atorgar el Departament d'Interior de la 

Generalitat de Catalunya. 

 Felicitar a l' Eduard Güell Bartrina per rebre el guardó «Reconeixement Joves Promeses de 

l'Esport Gironí» atorgat pel Departament d'Esport de la Generalitat de Catalunya, obtingut 

en categoria: «Núm. 2 del rànquing espanyol sub-18 júnior individual». 

 Felicitar a en Joan Reda per la medalla de plata assolida en el campionat d'Espanya de 

bàsquet de categoria mini amb la selecció catalana. 

 Felicitar a la FRCC ja que gràcies a un ajut concedit al Institut Català d'Oncologia de 

Girona es va poder iniciar l'estudi que mostra per primera vegada la capacitat antitumoral 

en humans de la silibinina, una substància natural. 
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AGRAÏMENTS 

 

 Agraïment de la Fundació Roses Contra el Càncer per la col·laboració de l'Ajuntament en 

la XVIII Fideuà Popular celebrada el 6 de març d'enguany. 

 Agraïment dels alumnes de 3r de l'escola Narcís Monturiol pel compromís que demostra 

l'Ajuntament envers la població, ja que dins aquest trimestre han estudiat “El meu poble” i 

han pogut constatar quina era la feina i les moltes coses que feia l'Ajuntament, (S'adjunta 

carta) 

 

 
 
03.- DONAR COMPTES DE L’INFORME EMÈS PER LA INTERVENTORA EN FUNCIONS EN 
RELACIÓ A L’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST I A L’ACTUALITZACIÓ DELS OBJECTIUS 
D’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA I ENDEUTAMENT CORRESPONENT AL QUART 
TRIMESTRE DE 2015. 
 

El senyor Marc Danés, com a responsable de l'àrea de Serveis Econòmics, presenta la 
proposta d'acord del tenor literal següent:  

 
Identificació de l’expedient 

 
Proposta relativa a donar comptes de l’informe emès per la interventora en funcions en relació 
a l’execució del pressupost i a l’actualització dels objectius d’estabilitat pressupostària i 
endeutament corresponent al QUART trimestre de 2015. 

 
Antecedents 
 

1. La interventora en funcions en data 15 de febrer de 2016 ha emès el següent informe: 
 
“Identificació de l’expedient 
 
Execució del Pressupost i actualització dels objectius d’estabilitat pressupostària i endeutament 
corresponent al QUART trimestre de 2015. 
 
Fonaments de dret 

 
1) Llei 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera (LEPSF). 
 
2) Reglament de desenvolupament de la Llei 18/2001, de 12 de desembre, general 

d’estabilitat pressupostària (RLGEP), en la seva aplicació a les entitats locals. 
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3) Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre, por la que se desarrollan las obligaciones de 
suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, de 27 de abril, de 
Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera. 

 
4) Manual del cálculo del déficit en contabilidad nacional adaptado a las corporaciones locales 

(IGAE). 
 
5)   Article 207 del RDL 2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el text Refós de la LRHL. 
 
6)   Article 8 de les Bases d’execució del Pressupost per a l’exercici 2015  (BEX). 
 
Consideracions 

 
D’acord amb l’Ordre HAP/2105/2012LEPSF, aquesta intervenció ha elaborat i enviat al Ministeri 
d’Hisenda i administracions públiques la informació continguda en l’article 16 d’aquesta ordre i 
estructurada mitjançant qüestionaris electrònics a l’oficina virtual del Ministeri d’Hisenda i 
administracions públiques. Dins de l’expedient s’inclou còpia dels formularis normalitzats 
enviats, així com el corresponent justificant de remissió de data 28 de gener de 2016. 
 
Igualment, d’acord amb l‘article 8 de les Bases d’execució del Pressupost per a l’exercici 2015 
amb aquesta informació es dona per complimentada l’obligació establerta en l’article 207 de la 
LRHL. 
 
Àmbit subjectiu 

 
D'acord amb l'article 2 de la LEPSF, el perímetre de consolidació dels pressupostos als efectes 
de la normativa d’estabilitat està constituït pel sector administració pública, d’acord amb els  
criteris del SEC-2010, és a dir, per l’Ajuntament, els organismes autònoms locals i les entitats 
dependents (entitats públiques empresarials, societats mercantils amb participació majoritària i 
consorcis) que presten serveis públics i produeixen béns que no es financen majoritàriament 
amb ingressos comercials.  
 
Les entitats que no s’integrin en el sector d’administració pública, se sotmetran al principi 
d’estabilitat pressupostària de forma individualitzada (art. 11.1 LEPSF).  
 
En tant que a l’exercici 2014 el Ministeri d’Hisenda va resoldre la classificació de les societats 
municipals dependents d’aquest Ajuntament, determinant la sectorització de Serveis municipals 
de Roses, SA dins del sector d’administracions públiques i Port de Roses, SA i Promoció i 
desenvolupament de Roses, SA en el sector d’entitats no financeres, el perímetre de 
consolidació de la informació pressupostària està constituït a partir d’aquesta data per 
l’Ajuntament de Roses i la societat Serveis municipals de Roses, SA. 
 
Verificació dels objectius del sector d’administració pública 
 
a) Estabilitat pressupostària 
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D’acord amb els criteris de la LEPSF, les corporacions locals han de mantenir una posició 
d'equilibri o superàvit pressupostari. Pel seu càlcul, es parteix de la diferència entre els imports 
dels capítols 1 a 7 d’ingressos i els de despeses, ajustades segons criteri SEC2010. Així, si 
l’import és positiu assoliríem capacitat de finançament i en cas contrari estaríem en situació de 
necessitat de finançament.  
 
D’acord amb les xifres estimades del pressupost a liquidar l’Ajuntament de Roses presenta una 
capacitat de finançament calculada amb els criteris del SEC2010 de 3.482.935,07 €. 
 
b) Regla de la despesa 
 

Per a la seva aplicació es té en compte la despesa computable de la liquidació de 2014 
(exercici anterior), formada per les despeses no fnanceres (cap.1 a 7), excloent els interessos 
del deute i la part de la despesa finançada amb subvencions finalistes d’aquell exercici. 
Aquesta despesa computable així calculada cal multiplicar-la per la taxa de referència 
d’increment del PIB fixada pel Ministeri i que per al 2015 és d’un 1,3%. La xifra resultant 
(30.004.330,19 €) serà la que servirà de límit de la regla de la despesa al 2015. 
 
Per a obtenir la despesa computable estimada per a 2015, s’estimen les despeses no 
financeres (cap. 1 a 7), excloent els interessos del deute estimats i la part de la despesa 
finançada amb subvencions finalistes estimades de 2015. A més, s’han de sumar o restar 
l’estimació de les variacions de recaptació derivades de canvis normatius que suposin 
increments permanents o disminucions de la recaptació. La xifra resultant (28.474.589,97 €) no 
ha de rebassar el límit dessús esmentat per cumplir amb la regla de la despesa. 
 
Com que 28.474.589,97 € és < a 30.004.330,19 €, d’acord amb les xifres estimades del 
pressupost a liquidar, l’Ajuntament de Roses compliria amb la regla de la despesa. 
 
c) Endeutament  

 
El nivell d’endeutament previst a final de trimestre se situaria en 13.591.172,84 € que suposa el 
40,57% sobre els ingressos corrents i per tant per sota del límit establert a la Llei d’hisendes 
locals. 
 
c) Període mig de pagament a proveïdors 
 

D’acord amb la informació elaborada per la Tresorera Municipal, el període mig de pagament a 
proveïdors del 4t trimestre de 2015, ha sigut el següent: 
 

Ajuntament de Roses     2,56  
Serveis Municipals de Roses, SA  11,83  
Període mig global      3,10  

 
Conclusions 

 
De les dades detallades en aquest informe que, com s’ha dit abans, són provisionals ja que a 
data 28/01/2016, quan es van haver de trametre al Ministeri d’Hisenda, encara mancaven 
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operacions d’ingressos i despeses per comptabilitzar, se’n desprèn que la previsió de liquidació 
del pressupost de l’exercici 2015, actualitzada amb les dades del 4t. trimestre: 
 
a) Assoleix l’objectiu d’estabilitat pressupostària. 
b) Assoleix l’objectiu d’endeutament 
c) Compleix amb la regla de la despesa 
d) Compleix el termini mig de pagament a proveïdors.” 
 
2. Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 14 de març de 2016. 
 
A proposta del Sr. Marc Danés Zurdo, regidor responsable de l’Àrea d’Economia i Hisenda, el 
Ple de la Corporació adopta el següent 
 
ACORD: 
 

1. Donar compte al Ple de la Corporació de l’informe emès per la Interventora en funcions 
en relació a l’execució del pressupost i a l’actualització dels objectius d’estabilitat 
pressupostària i endeutament corresponent al QUART trimestre de 2015.”* 

 
 
El Ple en queda assabentat. 
 
 
04.- DONAR COMPTES DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST MUNICIPAL DE 
L’AJUNTAMENT DE ROSES CORRESPONENT A L’EXERCICI 2015. 
 

El senyor Marc Danés, com a responsable de l'àrea de Serveis Econòmics, presenta la 

proposta d'acord del tenor literal següent:  

 
Identificació de l’expedient 
 
Expedient d’aprovació de la liquidació del pressupost de l’exercici 2015. 
 
Antecedents 

 
1. La Junta de Govern Local, en data 7 de març de 2016, ha aprovat la liquidació del 
pressupost municipal de l’Ajuntament de Roses corresponent a l’exercici 2015, essent el seu 
contingut el que es transcriu a continuació: 
 
“Antecedents 

 
D’acord amb l’informe adjunt de la interventora accidental, la liquidació del pressupost de 
l’exercici 2015 presenta el resultat següent: 
 
a) Execució pressupost corrent 
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Pressupost de despeses   

Pressupost inicial de despeses  33.795.000,00 

Modificacions de despeses  11.372.302,74 

Pressupost definitiu de despeses 45.167.302,74 

Obligacions reconegudes 35.385.333,24 

Pagaments realitzats  33.210.383,93 

Reintegrament de despeses 161.885,93 

Pagaments líquids 33.048.498,00 

Obligacions pendents de pagament 2.336.835,24 

  

Pressupost d'ingressos   

Pressupost inicial d’ingressos  33.795.000,00 

Modificacions d’ingressos  11.372.302,74 

Pressupost definitiu d’ingressos 45.167.302,74 

Drets reconeguts nets 35.765.759,15 

Ingressos realitzats  30.845.939,32 

Devolució d’ingressos  362.036,71 

Recaptació líquida 30.483.902,61 

Drets pendents de cobrament 5.281.856,54 

 
 

 
b) Resultat pressupostari de l’exercici 

 

+ Drets reconeguts nets 35.765.759,15 

 – Obligacions reconegudes netes  35.385.333,24 

Resultat pressupostari  380.425,91 

 + Crèdits gastats finançats RTDG 3.913.273,70 

 + Desviacions de finançament negatives de l'exercici  1.987.314,30 

 – Desviacions de finançament positives de l'exercici 0,00 

Resultat pressupostari ajustat 6.281.013,91 

 
 
c) Romanent de tresoreria 

 

+ Fons líquiqs a tresoreria a finals de l'exercici 13.633.407,91 

 + Drets pendents de cobrament 14.162.361,98 

Del pressupost corrent 5.281.856,54 

Del pressupost tancat 8.723.213,99 

D’operacions no pressupostàries  157.291,45 
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 – Obligacions pendents de pagament 3.075.437,74 

Del pressupost corrent 2.336.835,24 

Del pressupost tancat 7.877,05 

D’operacions no pressupostàries  730.725,45 

+ Partides pendents d'aplicació -1.183.535,43 

– Cobraments realitzats pendents d’aplicació definitiva  1.283.187,95 

Pagaments realitzats pendents d’aplicació definitiva  99.652,52 

Romanent de tresoreria total  23.536.796,72 

– Saldo de cobrament dubtós  8.631.505,00 

Excés de finançament afectat 2.058.209,46 

Romanent de tresoreria per a despeses generals 12.847.082,26 

Incorporació romanents despesa compromesa 2.284.475,97 

RTDG net per a despeses generals 10.562.606,29 

 
 
d) Estalvi  net 

 

ESTALVI NET   

Ingressos corrents  34.570.150,81 

Ajust per ingressos corrents afectats i extraordinaris 0,00 

Total Ingressos corrents a considerar  34.570.150,81 

Despeses corrents (excepte interessos) 26.056.194,37 

Anualitat teòrica d'amortització 3.624.535,30 

Despeses finançades amb RLT 3.913.273,70 

Total despeses a considerar 25.767.455,97 

Estalvi net 8.802.694,84 

% estalvi net sobre ingressos corrents 25,46% 

 

 
e) Execució pressupostos d’exercicis tancats 

 
 

Pressupost de despeses  

Obligacions pendents de pagament a 1 de gener 2.627.796,48 

Modificacions saldos inicials  0,00 

Total obligacions pendents 2.627.796,48 

Pagaments realitzats  2.619.919,43 

Obligacions reconegudes pend. pagament al final de 
l’exercici 7.877,05 
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Pressupost d'ingressos  

Drets pendents de cobrament a 1 de gener 13.246.580,35 

Modificacions saldos inicials  0,00 

Total drets pendents 13.246.580,35 

Anul.lacions 778.456,64 

Recaptació 3.713.564,48 

Drets pendents de cobrament al final de l’exercici 8.754.559,23 

 
f) Estabilitat pressupostària  

 

CAPACITAT/NECESSITAT DE FINANÇAMENT Liq. (Aj + Rosersa) 

Ingressos dels capítols 1 a 7  35.727.431,36 

Ajustaments SEC 2010 -750.165,96 

Ingressos no financers ajustats 34.977.265,40 

Despeses dels capítols 1 a 7  31.669.426,92 

Ajustaments SEC 2010 14.072,69 

Despeses no financeres ajustades 31.655.354,23 

Capacitat (+) o necessitat (-) de finançament 3.321.911,17 

% sobre els ingressos no financers ajustats 9,50% 

 
 
g) Regla de la despesa 

 

 

Límit regla de la despesa (exercici anterior) 
Liquidació 2014 
(Aj+Rosersa) 

Despesa no financera (cap 1-7) 30.376.461 

 - Interessos (cap. 3) 187.544 

Despesa no financera (cap 1-7) sense interessos 30.188.917 

(+/-) Ajustaments SEC 2010 0 

Despesa no financera ajustada al SEC 2010 30.188.917 

 - Despeses finançades fons finalistes (corrents) 574.030 

 - Despeses finançades fons finalistes (capital) 77.892 

Despesa computable exercici anterior 2014 29.536.994,84 

x Taxa de referència creixement PIB 1,30% 

Suma 29.920.975,77 

Increments i disminucions de recaptació  

Increments 0,00 

Disminucions 114.000,00 

 - IBI 34.000,00 
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 - Taxa subministrament d'aigua 80.000,00 

Variacions normatives recaptació -114.000,00 

Límit de la regla de la despesa 29.806.975,77 

  

Despesa computable exercici liquidat 
Liquidació 
 (Aj + Rosersa) 

Despesa no financera (cap 1-7)  31.669.426,92 

 - Interessos (cap. 3) 148.894,29 

Despesa no financera (cap 1-7) sense interessos 31.520.532,63 

(+/-) Ajustaments SEC 2010 0,00 

Despesa no financera ajustada al SEC 2010 31.520.532,63 

 - Despeses finançades fons finalistes (corrents) 646.972,74 

 - Despeses finançades fons finalistes (capital) 1.149.108,34 

Total despesa computable 2015 29.724.451,55 

Verificació compliment Regla de despesa   

Dif. entre el límit de la regla de desp. i la desp. Computable 82.524,22 

Taxa creixement  1,02% 

 
g) Deute viu   

 
 

ENDEUTAMENT a 31/12 Liquidació 

Deute per tipologia   

Deute a llarg termini  13.591.172,84 

Deute a curt termini  0,00 

Deute avalat a llarg termini  0,00 

Deute total a 31/12 13.591.172,84 

  

Deute viu sobre ingressos corrents   

Ingressos corrents  34.570.150,81 

Ajust per liquidació PIE 322.821,54 

Ajust per ingressos corrents afectats i extraordinaris 0,00 

Total Ingressos corrents a considerar  34.892.972,35 

% Deute viu sobre ingressos corrents 38,95% 

 

 
i) Destí del superàvit 

 

Càlcul de l'import a destinar  

Superàvit (Capacitat de finançament) 3.321.911,17 
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Rom. Tresoreria despeses generals (RTDG) 12.847.082,26 

Incorporació romanents despesa compromesa 2.284.475,97 

RTDG disponible 10.562.606,29 

Import a aplicar art 32 (el menor entre 
superàvit i RTDG disponible) 3.321.911,17 

Deute viu 13.591.172,84 

Aplicació de l'article 32 de la LOEPSF SI 

  

Destinació de l'import del superàvit  

Import a destinar 3.321.911,17 

Operacions pendents d'aplicar (413) 0,00 

Obligacions pendents pag a 31/12 2.344.712,29 

Suma 2.344.712,29 

Saldo a destinar (art 32 LOEPSF) 977.198,88 

 

 

Compliment requisits DA 6ª   

Nivell d'endeutament inferior 110% SI 38,95% 

Superàvit 2015 SI 3.321.911,17 

RTDG 2015 positiu SI 12.847.082,26 

Superàvit pressupost 2016 SI 4.305.201,74 

Compliment PMP 2015 SI 3,10 

Inversions financerament sostenibles SI 977.198,88 

 
 
Fonaments de dret 

 
1. Articles 54, 162 a 171 i 191 a 193 del RDL 2/2004, de 5 de març pel que s’aprova el text 

refós de la Llei reguladora de les hisendes locals (TRLRHL). 
 
2. Articles 89 a 105 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, de desenvolupament del capítol 

primer, del títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes 
locals, en matèria de pressupostos. 

 
3. Ordre HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per la qual s’aprova la Instrucció del model 

normal de comptabilitat local (ICAL). 
 
4. LO 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera (LEPSF). 
 
5. LO 4/2012, de 28 de setembre, per la qual es modifica la LEPSF. 
 
6. RDL 17/2014, de 26 de desembre, de mesures de sostenibilitat financera de les CCAA i 

EELL i alres de caràcter econòmic. 
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7. DA 82 de la Llei 48/2015, de 29 d’octubre, de Pressupostos Generals de l’Estat per al 2016, 

que prorroga l’aplicació de les regles contingudes a la DA 6ª. de la LO 2/2012 pel que fa al 
destí del superàvit de les entitats locals corresponent a 2015, tenint en compte el contingut 
de la DA 16a. del TRLRHL. 

 
8. Nota informativa sobre el règim de tutela financera dels ens locals per a l’exercici de 2016, 

emesa per la Direcció general de Política financera, assegurances i Tresor amb data 21 de 
gener de 2016. 

 
9. Informe 20/2014 de la Sindicatura de Comptes de Catalunya, apartat 2.3. 
 
10. RD 1463/2007, de 2 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament de desplegament de la 

Llei 18/2001, de 12 de desembre, d’estabilitat pressupostària (RLGEP), en la seva aplicació 
a les entitats locals. 

 
11. Manual del càlculo del dèficit en contabilidad nacional adaptado a las corporaciones locales 

(IGAE). 
 
12. Bases d’execució del pressupost per a l’exercici 2015. 
 
 

A proposta del regidor de l’Àrea d’Economia i Hisenda, Marc Danés i Zurdo, la Junta de Govern 
Local adopta el següent 
  
ACORD: 
 

1. Aprovar la liquidació del pressupost de l’exercici 2015 amb el resum  que figura en la part 
d’antecedents i que en annex s’adjunta amb el corresponent detall i la documentació 
preceptiva d’acord amb la normativa vigent. 

 
2. Constatar que aplicades les regles d’aplicació del superàvit de l’exercici 2015, queda un 

saldo positiu de 977.198,88 € a destinar a l’aplicació establerta a l’article 32 i DA 6a de la 
LOEPSF. 

 
3. Donar compte al Ple en la propera sessió que se celebri. 
 
4. Trametre una còpia de la liquidació als organismes competents d’acord amb la normativa 

vigent.” 
 
2.   Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 14 de març de 2016. 
 
A proposta del regidor de l’Àrea d’Economia i Hisenda, Marc Danés Zurdo, el Ple de la 
Corporació adopta el següent 
 
ACORD: 
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1. Donar compte al Ple de la Corporació de l’aprovació de la liquidació del pressupost de 
l’exercici 2015.”* 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Exposa que té un dubte en relació amb l’apartat del deute viu en el qual 
es mostra que el deute a curt termini és 0, la qual cosa suposa que és perquè no s’ha passat el 
deute a llarg termini dins del període de curt termini – el qual és de 12 mesos. Creu que es 
tracta d’un tema comptable ja que, en comptabilitat, el curt termini és un període inferior a 12 
mesos de manera que veure que aquest és de 0 li sobta. Per tant, reitera, suposa que 
comptablement no s’ha reflectit, és a dir, no s’ha restat el deute de llarg termini a curt termini. 
 
RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Marc Danés.- En aquest cas no creu que s’hagi de sorprendre perquè l’Ajuntament de 
Roses fa molts anys que no crea deute i, per tant, no tenen deute a curt termini. Del que tracta 
aquest punt és de la liquidació del 2015 i és per això que no hi ha deute a curt termini. Hi ha un 
deute de 13 milions a 31 de desembre i, evidentment, tenen uns pagaments a fer el 2016 però 
són inferiors i no surten comptabilitzats aquí. 
 
Reitera que hi ha un deute a llarg termini que l’Ajuntament anirà pagant – com ho fa qualsevol 
que tingui una hipoteca, que va pagant, cada any, al llarg d’un termini. Un deute a curt termini 
és fer una inversió demanant un crèdit, cosa que l’Ajuntament de Roses no necessita, i sempre 
que aquest fos inferior a un any.  
 
 
EXPLICACIÓ DE LA INTERVENTORA ACCIDENTAL 
 
Sra. Mariel·la Roig.- Explica que en el moment de fer la liquidació, que justament és a 31 de 
desembre, el deute curt s’ha liquidat. Ara bé, sí que després de la liquidació, dins del compte 
general, hi ha uns assentaments que es fan directes per ajustar el que serà el deute a curt 
termini del deute l’any següent. Però, en aquest moment de la liquidació, això no s’ha fet, 
perquè no toca fer-ho ara mateix. 
 
És per aquest motiu que aquí es reflecteix que el deute a curt termini és 0 perquè, a 31 de 
desembre, aquest deute s’ha liquidat. Però sí que, d’alguna manera, el senyor José A. Valdera 
té raó en què l’any 2016 serà a curt termini però això serà a data 1 de gener de 2016. 
 
 
El Ple en queda assabentat. 
 
 
05.-PROPOSTA RELATIVA A L’ANUL·LACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL NÚM. 16, 
REGULADORA DE LA TAXA PER LA UTILITZACIÓ PRIVATIVA O L’APROFITAMENT 
ESPECIAL DEL VOL, SÒL I SUBSÒL DEL DOMINI PÚBLIC LOCAL A FAVOR 
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D’EMPRESES EXPLOTADORES DE SERVEIS DE TELEFONIA MÒBIL, CORRESPONENT 
ALS EXERCICIS 2007 A 2015. 
 

El senyor Marc Danés, com a responsable de l'àrea de Serveis Econòmics, presenta la 

proposta d'acord del tenor literal següent:  

 
Antecedents 

 
1. Davant de la qüestió d’il·legalitat plantejada pel Jutjat contenciós administratiu núm. 2 de 

Girona dels preceptes de l’Ordenança Fiscal núm. 16 que establien que els operadors de 
telefonia mòbil que no siguin titulars de xarxes, sinó que es limitin a utilitzar les 
instal·lacions de tercers són subjectes passius de la taxa per aprofitament especial del 
domini públic a favor d’empreses explotadores de serveis de subministres d’interès general 
, el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, en sentència de 19/02/2015 núm. 194, va 
acordar estimar en la seva totalitat la qüestió plantejada i va declarar la nul·litat de l’OF 16 
vigent el 2010. 
 

2. Considerant, així mateix, l’existència d’altres pronunciaments judicials en relació a dita 
ordenança, tals com les STSJCat núm. 765 i 766, de 028/07/15, on s’acorda la seva 
anul·lació pel que fa a l’exercici 2014. 

 
3. Tenint en compte l’existència d’altres impugnacions de dita ordenança relativa als  exercicis 

que van de 2007 a 2011 en els Jutjats de Girona (1, 2 i 3), on l’Ajuntament de Roses s’ha 
aplanat a la llum de la jurisprudència recaiguda en la matèria. 

 
4. Informe jurídic del dia 21 de gener de 2016. 
 
5. El dia 14 de març de 2016, la Comissió Informativa ha emès un dictamen favorable en 

relació a aquest afer. 
 
A proposta del regidor responsable de l’àrea d’Economia i Hisenda, Sr. Marc Danés i Zurdo, 
s’adopta el següent 
 
ACORD: 

 
1. Anul·lar l’Ordenança Fiscal núm. 16, reguladora de la Taxa per la utilització privativa o 

l’aprofitament especial del vol, sòl i subsòl del domini públic local a favor d’empreses 
explotadores de serveis de telefonia mòbil corresponent als exercicis que van del 2007 al 
2015. 

 
2. Posar-ho en coneixement dels diferents òrgans judicials que han tingut coneixement de 

recursos en impugnació de dita norma. 
 
3. Notificar aquest acord als Serveis Jurídics municipals (exp. 0729/2016). 
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EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Marc Danés.- Explica que en l’aprovació de les ordenances fiscals per al 2016 aquesta ja la 
van deixar sense efecte i el que es fa ara és, per un tema merament jurídic, deixar sense efecte 
també aquesta ordenança dels períodes compresos entre els anys 2007-2015. Tot i això, 
informa que no hi ha cap mena de litigi obert, ni cap mena pagament que hagi de fer 
l’Ajuntament, ni res de res. Es tracta simplement d’un requeriment jurídic per deixar aquest 
tema tancat definitivament. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- En coherència amb el que van votar en el Ple d’ordenances fiscals, si 
l’Ajuntament creu que aquest ordenança no és efectiva, aquest grup municipal està d’acord que 
s’elimini. 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar l'acta tal 
com ha estat redactada. 
 
 
06.-MODIFICACIÓ DEL NOMENAMENT DE REPRESENTANT DE LA CORPORACIÓ AL 
PLE DEL CONSORCI PER A LA NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA. 

 

La senyora Montse Mindan Cortada, alcaldessa presidenta llegeix la informació següent:  

 
Identificació de l’expedient  

 
Proposta relativa al nomenament del representant de la corporació al Ple del Consorci per a la 
Normalització Lingüística.  
 
Antecedents 
 
1. Eleccions municipals del dia 24 de maig de 2015. 
 
2. Constitució de l’Ajuntament i presa de possessió de l’alcalde i regidors de la Corporació el 

dia 13 de juny de 2015. 
 
3. El Ple de l’Ajuntament, en sessió extraordinària de data 30 de juny de 2015, va nomenar els 

representants de l'Ajuntament en el Consell de Centre del Consorci de Normalització 
Lingüística: 

 
CONSORCI DE NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA 

 
Representant de l’Ajuntament en el Consell de Centre: 
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Titular: Sr.Francesc Giner Ballesta, 2n tinent d’alcalde 
Suplent: Sr.Fèlix Llorens Palou, regidor 

 
4. En data 29 de gener de 2016, des dels serveis centrals de Barcelona del Consorci per a la 

Normalització Lingüística, comuniquen que manca el nomenament del representant de 
l'Ajuntament de Roses al Ple del Consorci per a la Normalització Lingüística. 

 
Fonaments de dret 

 
Primer. Article 38 del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el 
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals (ROF). 
 
A proposta de l'alcaldessa presidenta, Montse Mindan i Cortada, el Ple de la corporació adopta 
el següent 

 
A C O R D: 
 
1. Nomenar el representant de la corporació al Ple del Consorci per a la Normalització 

Lingüística que serà el següent : 
 
CONSORCI DE NORMALITZACIÓ LINGÜÍSTICA 

 
Representant de l’Ajuntament al Ple del Consorci: 
Titular: Sr.Francesc Giner Ballesta, 2n tinent d’alcalde 
Suplent: Sr.Fèlix Llorens Palou, regidor 

 
2. Notificar l'adopció d'aquest acord al Consorci per a la Normalització Lingüística per al seu 

coneixement i efectes escaients. 
 
3. Comunicar l'adopció d'aquest acord als interessats. =Exp.3120/2015* 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Gerard Teixidó.- Exposa que es tracta d’un simple tràmit administratiu de manera que hi 
votaran a favor. Aprofita per donar les gràcies al senyor Francesc Giner perquè els va passar el 
power point amb la informació del Consorci. 
 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar l'acta tal 
com ha estat redactada. 
 
 
 
07.-AUTORITZAR LA COMPATIBILITAT PER A L’EXERCICI DE L’ACTIVITAT PÚBLICA I 
PROVADA DE LA TREBALLADORA MUNICIPAL MONTSERRAT ARAN BRUGUÉS 
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La senyora Montse Mindan Cortada, alcaldessa presidenta llegeix la informació següent:  

 
Identificació de l’expedient 

 
Autorització de compatibilitat per a l’exercici de l’activitat pública i privada de la treballadora 
municipal Montserrat Aran Brugués. 
 
Antecedents 
 

1. Montserrat Aran Brugués, que presta els seus serveis en aquest Ajuntament en règim de 
funcionària de carrera ocupant una plaça d’auxiliar administrativa de l’Àrea de Seguretat 
Ciutadana, ha sol·licitat, mitjançant escrit de data 22 de febrer de 2016 i número de registre 
d’entrada 3169-2016, que li sigui concedida l’autorització de compatibilitat per a l’exercici de 
l’activitat pública que desenvolupa i la privada que s’expressa tot seguit:  

 
Activitat pública: funcionària de carrera 
Lloc de treball: auxiliar administrativa de l’Àrea de Seguretat Ciutadana 
Jornada setmanal: 37 hores 30 minuts 
 
Activitat privada: tasques de consultoria 
Horari: fora de l’horari de treball de l’activitat pública 

2. Amb data 24 de febrer de 2016, el cap de Recursos Humans ha emès un informe favorable 
al  respecte. 

 
3. La Comissió Informativa del dia 14 de març de 2016 ha emès un informe favorable al 

respecte.  
 
Fonaments de dret 
 
Primer. El règim d’incompatibilitats del personal al servei de les corporacions locals està 

regulat a la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al servei 
de les Administracions públiques, com a normativa bàsica; la Llei 21/1987, de 26 de 
novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de l’Administració de la 
Generalitat; el Reial decret 598/1985, de 30 de novembre, sobre incompatibilitats del 
personal al servei de l’Administració de l’Estat, de la Seguretat Social i dels ens, 
organismes i empreses dependents; i el capítol segon del títol sisè del Reglament del 
personal al servei de les entitats locals.  

 
Segon. D’acord amb allò que estableixen els articles 11, 12, 13 i 14 de la Llei 21/1987 i 

concordants de la Llei 53/1995, es pot autoritzar al personal comprés a l’esmentada 
normativa per a l’exercici d’activitats privades i d’acord amb les limitacions i 
condicions que els esmentats preceptes estableixen.  

 
En aquest sentit queda prohibit el desenvolupament d’activitats privades, incloses les 
de caràcter professional que es relacionen directament amb les que desenvolupa 
l’Ajuntament, o en els assumptes en què el funcionari o treballador autoritzat, 
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intervingui o hagi intervingut en els últims anys o que hagi d’intervenir per raó del seu 
càrrec.  

 
Tercer. D’acord amb els articles 12.2 i 21 de la Llei 21/1987, la dedicació horària a l’activitat 

privada que sol·licita realitzar l’interessat no pot superar la meitat de la jornada 
ordinària desenvolupada a l’Administració, ni es pot produir cap tipus de coincidència 
horària entre ambdues activitats, ni tan sols de forma esporàdica. 

 
Quart. L’autorització quedarà automàticament sense efecte en el cas de canvi de lloc en el 

sector públic o de modificació de les condicions del lloc de treball.  
 
Cinquè. D’acord amb allò que estableixen els articles 22.2 de la Llei 21/1987 i 54.s) i 333.a) 

del Reglament del personal al servei de les entitats locals, correspon al Ple l’adopció 
de l’acord resolutori de compatibilitat. 

 
A proposta de l’alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan Cortada, s’adopta el següent 
 
ACORD: 
 
1. Autoritzar la compatibilitat de l’activitat pública i privada a Montserrat Aran Brugués, 

funcionària de carrera que ocupa una plaça d’auxiliar administrativa de l’Àrea de Seguretat 
Ciutadana, per realitzar tasques de consultoria.  

 
2. Informar a la interessada de les següents especificacions: 
 

a. L’exercici de l’activitat privada que es reconeix està subjecte a les condicions i 
limitacions establertes en els articles 11, 12, 13 i 14 de la Llei 21/1987, de 26 de 
novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de l’Administració de la Generalitat. 
 

b. En cap cas la suma de les jornades de l’activitat pública i la privada no pot superar la 
jornada ordinària de l’administració, incrementada en un 50%.  

 
c. L’autorització de compatibilitat està condicionada a l’acompliment estricte de la jornada i 

l’horari en els llocs de caràcter públic i restarà automàticament sense efecte en cas de 
canvi de lloc en el sector públic i de modificació de les condicions del lloc de treball.  

 
d. L’Ajuntament podrà requerir-li que presenti nòmines, rebuts o altres documents que 

justifiquin la durada de la jornada del segon lloc a l’exercici públic o de l’activitat privada 
per a l’exercici de la qual hagi obtingut el reconeixement o l’autorització de la 
compatibilitat.  

 
3. Notificar l’adopció de l’acord que en resulti a la interessada per al seu coneixement i 

efectes.= Exp.: 1120/2016. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
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Sr. Gerard Teixidó.- Diu que si els Serveis Jurídics de l’Ajuntament no troben cap inconvenient 
amb aquesta proposta, aquest grup municipal hi votarà a favor. 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar l'acta tal 
com ha estat redactada. 
 
 
08.-MOCIÓ PER A LA CREACIÓ D'UNA COMISSIÓ INFORMATIVA ESPECIAL (ROYAL 
MARINE I).  
 
 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT  
 
Sr. José Antonio Valdera.- Explica que, avui a la Junta de Portaveus, hi ha hagut un acord, per 
part de tots els grups municipals, de presentar aquesta moció però també han acordat 
posposar-la per al proper Ple ja que encara no tenen la resolució judicial d’homologació del 
Conveni d’inexecució de la sentència del Royal Marine. Per tant, queda sobre la taula i un cop 
la tinguin o tinguin l’acord ratificat per part del jutge tornaran a proposar la moció per a la seva 
aprovació per aquest Ple.  
 

 
 
09.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC-AM I LA RESTA DE GRUPS 
QUE HO DESITGIN D’ADHESIÓ A LA CAMPANYA “NO PUC ESPERAR!”  

 
El senyor Gerard Teixidó, en representació del grup municipal d'Esquerra Republicana de 
Catalunya-AM, presenta la proposta que és del tenor literal següent:  
 
NO PUC ESPERAR! és un projecte pensat per a facilitar el dia a dia de les persones que 

necessiten utilitzar un lavabo urgentment per un problema mèdic no contagiós. 
 
Els destinataris d'aquesta iniciativa són els pacients amb malalties inflamatòries intestinals 
(malaltia de Crohn i colitis ulcerosa), els pacients ostomitzats o colectomitzats, els pacients  
sotmesos a cirurgia per un càncer de recte, i tots aquells pacients que els metges 
col·laboradors amb el projecte considerin que cal incloure. 
 
Un dels problemes que més angoixa aquestes persones és la necessitat contínua, i de vegades 
imprevisible, d'anar al lavabo; de manera que els costa sortir de casa per por de no trobar un 
lavabo accessible en el moment necessari. Tot això pot suposar una minva de la seva qualitat 
de vida. 
 
L'Associació de Malalts de Crohn i Colitis Ulcerosa (ACCU) emet les targetes NO PUC 
ESPERAR! perquè aquests pacients les utilitzin, però són els metges de les Unitats MII i 
Serveis de l'Aparell Digestiu col·laboradors qui les lliuraran als seus pacients quan ho 
considerin necessari. Les targetes són gratuïtes i no són nominals, però estan numerades per a 
seguir un control de lliurament. 
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Des de l'ACCU Catalunya a Catalunya, i des de les diferents ACCU que implanten el projecte a 
altres zones de l’Estat espanyol, s'intentarà arribar a acords de col·laboració amb establiments i 
equipaments perquè autoritzin l'ús dels seus lavabos de manera gratuïta i el més ràpidament 
possible als portadors de les targetes NO PUC ESPERAR!. 
 
Per això, és fonamental la col·laboració de diferents sectors: 
 
1 Equips mèdics d’Unitats MII i Serveis de l'Aparell Digestiu que dictaminin quins  pacients 
necessiten la targeta i quins no. 
 
2 Ajuntaments i entitats públiques, que conscienciïn i també informin sobre aquest problema, 
adhereixin els lavabos dels seus equipaments al projecte, i promoguin l'adhesió d'associacions i 
establiments a NO PUC ESPERAR! 
 
 
3 Associacions de comerciants i hostaleria disposats a facilitar l'entrada ràpida i gratuïta als 
seus lavabos als pacients portadors de la targeta, i a promoure la difusió del projecte entre els 
seus associats. 
4 Voluntaris que difonguin el projecte i que col·laborin en les tasques administratives i de 
suport. 
 
 
A més, NO PUC ESPERAR! és un projecte que té dues finalitats: 
 
• Facilitar l'accés ràpid i de manera gratuïta als lavabos als pacients en qualsevol lloc i sempre 
que ho necessitin. 
 
 
• Conscienciar la societat sobre les malalties inflamatòries intestinals i les  necessitats que tenen 
qui les pateixen. 
 
 
D'aquesta manera, NO PUC ESPERAR! contribueix significativament a millorar la qualitat de 
vida d'aquests pacients. 
 
Aquesta iniciativa fou creada l'any 2013 per l'Associació de Malalts de Crohn i Colitis Ulcerosa 
de Catalunya (ACCU Catalunya) i per la Unitat de Malalties Inflamatòries Intestinals (MII) de 
l'Hospital Universitari de Girona Doctor Josep Trueta. El projecte NO PUC ESPERAR! està en 
desenvolupament continu i s’actualitza constantment tant per la incorporació de nous pacients  
com per l'adhesió de nous establiments i equipaments col·laboradors. 
 
El projecte “NO PUC ESPERAR!” compta amb el suport, a Catalunya, del Consell Consultiu de 
Pacients del Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya, de la Societat Catalana de 
Digestologia, de l'Institut Català de la Salut, de GETECCU (Grupo Español de Trabajo en 
Enfermedad de Crohn y Colitis Ulcerosa), i la col·laboració d'AbbVie. 
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Per tot això, el grup d’Esquerra Republicana de Catalunya – Acord Municipal insta a 
l’Ajuntament de Roses els següents acords: 
 
1. PRIMER- Demanar l’adhesió de l’Ajuntament de Roses al projecte NO PUC ESPERAR! amb 

la finalitat de col·laborar i ajudar en la difusió i campanya. 
 
2.SEGON- Promoure l’adhesió dels comerços i associacions comercials de Roses, així com  les 

diferents institucions públiques amb instal·lacions al municipi, al projecte NO PUC ESPERAR!. 
 
3. TERCER- Promoure la difusió del projecte NO PUC ESPERAR! a tota la ciutadania de 
Roses, amb especial atenció als comerços i els CAPs del municipi. 
 
4 QUART-Promoure campanyes divulgatives sobre les malalties digestives per a tota la 

ciutadania de Roses amb la col·laboració de les entitats especialitzades. 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT  
 

Sr. Gerard Teixidó.- Mostren una fotografia del carnet que els metges expedeixen a les 
persones que tinguin alguna dels malalties esmentades en la moció. Explica que es tracta 
d’una campanya molt senzilla a la qual l’Ajuntament es pot adherir, promoure i conscienciar a la 
resta de ciutadania però, sobretot, a les associacions de comerciants i comerços que s’hi 
vulguin afegir. Cada comerç que s’afegeixi tindrà un adhesiu a l’entrada amb la imatge d’aquest 
projecte. 
 
Ensenya una altra imatge de l’aplicació que ha creat l’ACCU per a telèfons mòbils en la qual les 
persones que pateixen aquestes malalties poden veure de tots els municipis quins són els 
establiments, ajuntaments i espais públics de l’administració (pavellons, biblioteques...) que hi 
estan adherits. 
 
Mostra una tercera imatge dels adhesius que es col·loquen als establiments i instal·lacions de 
l’administració adherits. Alhora diu que participar en el projecte té un valor afegit perquè els 
establiments que s’hi adhereixin tindran una publicitat extra, dins de l’aplicació i de la pàgina 
web. 
 
L’altre objectiu, i més important, és conscienciar la societat, ja sigui de Roses com la resta de 
turistes o persones dels pobles de l’entorn, que quan vinguin al nostre municipi, tindran aquesta 
facilitat per poder passejar o anar a comprar. 
 
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

Sr. Antonio Rodríguez.- Felicita el grup municipal d’ERC-AM per aquesta iniciativa i espera que 
això pugui fer-se extensiu a altres tipus de patologies, com per exemple la incontinència en 
majors de 65 anys que afecta el 15% de la població dins aquesta franja d’edat. Per tant, 
d’alguna manera creu que aquesta iniciativa ajudarà també a conscienciar en aquests altres 
aspectes. I recalcar que, malgrat hi hagi gent que no disposi d’aquesta targeta, hi ha altres 
persones que tenen altres patologies que puguin tenir aquestes necessitats. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  
 
Sr. José Manuel Álvarez.- Des de Ciutadans Roses estan a favor de tot el que sigui millorar la 
qualitat de vida de les persones amb aquests tipus de malalties inflamatòries intestinals, colitis 
ulcerosa... i, per tant, sempre donaran el 100% del suport a aquest tipus d’iniciatives.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Felicita també al grup municipal d’Esquerra Republicana per aquesta 
proposta. Demana si els adhesius que es col·loquen en els establiments adherits són només en 
català o hi ha la intenció de fer-los en diferents idiomes, perquè creu que les persones d’altres 
països potser no ho entendran.  
 

 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Fèlix Llorens.- El seu grup també s’afegirà a la moció perquè creuen que està prou bé i és 
necessari per a la gent que pateixen aquestes malalties. Personalment, des de l’Àrea de 
Promoció Econòmica, es comprometen a complir el punt 2 i fer-ho extensiu a tot el poble, a 
totes les associacions de comerciants així com a tots els comerços, restaurants i bars que 
estan dins la base de dades de l’Ajuntament.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Marc Danés.- Exposa que, ja fa dies, el seu grup municipal va dir que s’afegia a aquesta 
moció perquè creuen que és una avantatja i millora per a la qualitat de vida de la gent del 
municipi i de les persones que visitin el municipi i que puguin tenir aquest tipus de malalties. 
 
Fa broma dient al regidor de l’Àrea de Promoció Econòmica, senyor Fèlix Llorens, que 
segurament tindrà poca feina en fer extensiva aquesta proposta perquè el teixit comercial del 
municipi ja està molt avesat i, normalment, si alguna persona els demana per utilitzar els seus 
serveis, encara que no es tracti de clients, els ho permeten. I considera que, en casos com els 
aquí tractats, creu que els comerços no només no hi trobaran cap problema, sinó que hi 
participaran des del primer moment en què se’ls demani. 
 
 
RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Gerard Teixidó.- Respon al senyor José Antonio Valdera que els adhesius són en català i 
en castellà, i el motiu d’això és perquè, de moment, les targetes només s’expedeixen dins de 
l’Estat espanyol, sobretot a Catalunya, que és des d’on s’ha impulsat aquest projecte. 
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A l’estranger, potser tenen altres tipus de targetes però aquí, a priori, no podrien utilitzar-les 
perquè no tenen la targeta expedida per l’ACCU. 
 
Reitera en donar les gràcies a tots els que s’han afegit a la moció. 
      
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar l'acta tal 
com ha estat redactada. 
 
 
10.- MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC-AM, I AQUELLS ALTRES 
GRUPS QUE S'HI VULGUIN AFEGIR, DE RECUPERACIÓ DEL PATRIMONI ETNOGRÀFIC I 
HISTÒRIC DEL NOSTRE MUNICIPI. 

 

El senyor Eric Ibáñez, en representació del grup municipal d'Esquerra Republicana de 
Catalunya-AM, presenta la proposta que és del tenor literal següent:  

 
- Atès que la cultura mediterrània, de la que el nostre municipi n'és un gran exemple, té uns 
trets característics que la defineixen com poden ser el caràcter viatger i comerciant dels seus 
habitants o la dieta mediterrània, popular arreu del món i que està considerada Patrimoni 
Cultural Immaterial de la Humanitat per la UNESCO des de l'any 2013. Entre altres, cal 
destacar en aquesta gastronomia el consum de peix, verdures i llegums, però sobretot és 
reconeguda per tres elements, el blat, la vinya i l'olivera o, el que és el mateix, el pa, el vi i l'oli. 
De fet, aquests tres productes són coneguts com a trilogia mediterrània per la seva importància 
cabdal en la nostra cultura. 
 
 
- Atès que tothom és molt conscient de la importància que la pesca ha tingut al nostre municipi 
com a motor econòmic al llarg de bona part de la nostra llarga història i que sovint, la 
importància que ha tingut aquest sector amaga que Roses, i molts dels seus habitants, s'ha 
dedicat a l'agricultura i que aquesta també ha tingut un pes específic molt important per la 
nostra economia. I en aquest sentit, val a dir, que els dos conreus més habituals en les nostres 
terres eren, precisament, la vinya i l'olivera de que parlàvem abans. Com a clar exemple d'això 
que acabem d'exposar, hem de tenir present que actualment, el terme municipal de Roses 
forma part de dues Denominacions d'Origen com són la D.O. Empordà, que regula el vi fet a 
casa nostra i la D.O. Oli de l'Empordà, pel que fa a l'oli. 
 
 
- Atès que ja fa força anys que es va enderrocar l'antiga Cooperativa Agrícola del nostre 
municipi, però, abans de dur-se a terme aquestes obres d'enderroc, l'Ajuntament de Roses va 
tenir l'encert de rescatar alguns dels elements que es feien servir per a l'extracció de vi i oli, 
concretament, dues premses hidràuliques i una roda de molí. Actualment, aquests elements es 
troben al magatzem municipal situat a l'antiga pedrera del Mas Oliva, a la intempèrie i fent-se 
malbé. 
 
- Atès que aquesta situació de deteriorament pot portar a la pèrdua definitiva d'aquests 
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elements, que són de gran valor patrimonial i que poden ser excepcionalment útils per a que 
rosincs i forans coneguin millor la nostra història. 
 
 
PER TOT AIXÒ, PROPOSEM AL PLE DE ROSES ELS SEGÜENTS ACORDS: 

 
 
1. PRIMER-Recuperar, restaurar i posar en valor aquests elements del nostre patrimoni 

etnogràfic ubicant-los en algun espai públic del nostre municipi ( plaça, rotonda, rambla, etc. ) 
per a que, tant rosincs com visitants, puguin conèixer millor quins són els orígens del nostre 
municipi i a que es dedicaven els seus habitants abans de convertir-nos en una població 
eminentment turística. 
 
 
2.SEGON– Un cop executat l'acord del primer punt, col·locar panells explicatius al costat ( o 

propers ) dels elements recuperats en els que s'expliqui què eren i per a què servien i que es 
posin en context amb la Roses de l'època en que van estar en funcionament ressaltant la 
importància que l'agricultura va tenir al nostre municipi. 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Èric Ibáñez.- Afegeix que resten a disposició del Govern perquè, si vol, els convoqui per 
trobar, entre tots, una ubicació més adient per aquests elements. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Creu que la proposta és molt interessant. Així mateix, tenint en compte 
que en política es fan coses a llarg termini i, com ha dit el regidor d’economia l’Ajuntament de 
Roses va millor de pressupost, demana si en el capítol d’inversions, es podrien anar treballant 
alguns aspectes de cultura patrimonial, per exemple: plantejar-se, en futur, un arxiu municipal 
en condicions; una estructura de personal, que en temes de patrimoni, es va perdre fa temps, 
amb les retallades, o contractar alguna figura des del punt de vista tècnic de patrimoni 
municipal perquè aquestes coses avancin. Perquè aquests temes també requereixen la de 
tramitació d’expedients i de diverses coses i, potser, des de l’Àrea d’Urbanisme no tenen una 
figura – com podria ser un historiador o una persona específica per fer aquestes tasques- que 
es pugui contractar si la llei de pressupostos ho permet. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  
 
Sr. José Manuel Álvarez.-  Com sempre ha fet el grup de Ciutadans Roses, tot el que sigui 
preservar i recuperar el patrimoni del nostre municipi, hi està a favor. A més a més creuen que 
és molt important recuperar aquest patrimoni perquè crea lligams culturals amb les visites que 
es fan a Roses.  
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És per això, com sempre han dit, quan es presenten mocions per recuperar el patrimoni cultural 
aquest grup municipal sempre hi votarà a favor. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Com ja van exposar a la Comissió Informativa, aquest grup municipal s’ha 
afegit a la moció i els sembla molt bona idea recuperar un patrimoni que es troba en mal estat 
com han vist segons les fotografies. Per tant, considera que restaurar aquestes premses serà 
un favor. A més a més són instruments que fa goig que la gent pugui veure col·locats en alguna 
plaça o rotonda. 
 
Felicita al grup municipal d’ERC-AM per presentar la moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
  
Sr. Marc Danés.- Comenta que en aquest cas, igual que en l’anterior, els ha costat poc – per no 
dir gens- afegir-se a aquesta moció. 
 
Dir que els diferents governs de Convergència i Unió – en aquest cas Convergència- sempre 
han estat molt proclius a defensar i treballar per la cultura del poble. Precisament la mateixa 
moció diu que va ser un govern de Convergència el que va poder salvar aquestes peces i ho 
recalca perquè, moltes vegades, se’ls ha tractat de “treballar per les pedres” i afegeix que ho 
seguiran fent i col·laborant amb totes les aportacions que rebin al respecte.  
 
Alhora, recalca que tothom pot comprovar que s’estan fent diversos treballant en patrimoni 
cultural com: refermar la torre medieval de la Ciutadella, s’estan començant les obres per fer 
més accessible el castell de la Trinitat i, tota una sèrie d’inversions que s’estan realitzant. 
Afegeix que esperen que el dia que no hi hagi aquesta llosa de l’estabilitat pressupostària i de 
la llei que des del Govern de Madrid ens impedeix fer més coses, podrien pensar en coses més 
grans com podrien ser per exemple, com ha dit el senyor Antonio Rodríguez, l’Arxiu municipal 
que necessita una quantitat molt gran de diners i que, de moment, l’Estat no permet tirar 
endavant. 
 
Tot i així, repeteix, els governs de Convergència sempre han donat i seguiran donant suport a 
tot el que sigui relatiu a la cultura del nostre poble i del nostre país.  
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Èric Ibáñez.- Reafirma els agraïments a tots els grups municipals per haver-se afegit a la 
moció i dir-li al senyor Antonio Rodríguez, representant del grup municipal del Partit Socialista, 
que està completament d’acord amb tot el que ha dit. 
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Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar l'acta tal 
com ha estat redactada. 
 
 
11.- PRECS I PREGUNTES 
 
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Èric Ibáñez.- Passa a fer les intervencions següents:  
 

 Amb la Setmana Santa s’han obert molts comerços nous, la qual cosa que li ha suscitat la 
pregunta de si s’ha realitzat mai algun estudi sobre el perquè es tanquen negocis a Roses. 
En cas contrari, saber si està previst fer algun estudi d’aquest tipus. 

 

 Demana si es tenen dades d’assistència a la Jornada de Comerç i Turisme del passat 7 de 
març. De les xifres totals saber quants eren empresaris i comerciants i, alhora, si es pot fer 
una valoració d’aquesta Jornada. 

 

 Ara que ja s’han fet les tres xerrades del Fòrum d’oportunitats, voldrien saber les dades 
d’assistència i la valoració que en fa el Govern. 

 

 Aprofitant que per presentar aquesta moció de recuperació del patrimoni etnogràfic i 
històric del nostre municipi, personalment va anar a veure les peces, exposa que el 
magatzem on es troben està molt deixat. També hi ha material i peces de mobiliari urbà 
que, potser, es podrien aprofitar o, si més no, es podria arreglar una mica tot aquell espai. 

 
 
Sr. Joan Plana.- Continua amb els precs i preguntes següents: 
 

 Primer de tot i repassant alguns dels acords que va prendre aquest Ple, l’any passat a 
instàncies del grup municipal d’Esquerra Republicana, explica que cadascun dels seus 
companys demanaran en quina situació es troben diversos temes en funció de les matèries 
de les seves àrees, però personalment vol demanar la situació de dos: primer, el de la 
moció que es va aprovar sobre el servei de missatgeria instantània i segon, la moció 
aprovada recentment, sobre la instal·lació dels retrats més contemporanis i el de l’actual 
president Carles Puigdemont al costat dels presidents que ja consten a la sala. 

 

 En relació amb un informe jurídic que van demanar fa diverses setmanes referent a un 
dubte que tenien arran d’un tema urbanístic del Ple del mes de desembre diu que han 
reiterat la petició diverses vegades, des d’Alcaldia, els han dit que els hi donaran però 
encara no l’han rebut. Comenta que, per res del món, no voldrien pensar malament sobre 
el tema però, cada dia que passa, la temptació de fer-ho és més gran. 

 
Exposa dos precs que els han fet arribar els ciutadans: 
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 Mostra una fotografia de l’encreuament de la Pujada al Puig Rom amb el carrer Tordera i 
Llobregat. Recentment s’hi han fet unes obres i el que manifesten els ciutadans és que – 
tal com es pot observar a la fotografia- queden moltes escletxes al paviment, és a dir, 
zones que han quedat trencades o força fetes malbé. Això d’entrada genera una imatge 
força dolenta de la zona així com problemes per passar-hi. Però alhora hi ha una mena de 
vorera lleugerament alçada que separa el carrer Tordera amb la Pujada al Puig Rom que 
genera alguns problemes als veïns que van amb moto – sobretot als que viuen al carrer 
Tordera. Diuen que abans de fer-se les obres estava arreglat amb alguna mena de 
paviment i després de les obres ha tornat a quedar al descobert per la qual cosa demanen 
si es pot mirar d’arreglar. 

 

 Projecta una segona fotografia, de la mateixa zona, en la que es veu una mena de croquis 
que mostra que els cotxes que van pel recorregut groc quan pugen per la Pujada del Puig 
Rom i s’incorporen o al carrer Llobregat o al carrer Tordera tenen problemes de visibilitat 
per veure els cotxes que baixen del Puig Rom, seguint la línia vermell de la imatge. Per la 
qual cosa, els veïns demanen si seria possible instal·lar-hi un mirall o, fins i tot els han dit, 
que alguna esquena d’ase per graduar la velocitat ja els seria de servei.  
Creu que, si no ho té malentès, és aquí on, fa relativament poc, es va aprovar un projecte 
que afectava una zona verda en la qual es va fer un conveni amb la propietària. Aprofitant 
que s’ha de fer una actuació d’aquest estil, considera que es podria aprofitar i solucionar 
aquests tipus de problemes.  
 

 Presenta una tercera fotografia de la plaça d’Ithaca, davant dels cinemes, on es veuen uns 
ferros que sobresurten de la terra, en forma de cercle. Primer de tot dir que no tenen clar 
què representen i pregunta si els poden explicar què són. En segon lloc diu que aquesta  
és una zona de pas, sobretot pels nois que van a les escoles i instituts, de manera que si 
es poguessin treure aquests ferros facilitaria el pas de tota la gent que hi transita. 

 
   
Sra. Verònica Medina.- Fa les següents intervencions: 
 

 Al Ple anterior va demanar el cost total de la campanya “Per Carnaval no tot s’hi val” que li 
havia d’arribar per escrit però comenta que encara no l’ha rebut. 

 

 També va demanar si s’havia plantejat aquesta campanya amb un objectiu a llarg termini, 
és a dir, desenvolupar-la durant tot l’any i obrir-la a altres col·lectius que no siguin només 
els joves. 

 

 Demana saber com està el tema de les obres de millora dels camps de futbol.  
 

 Pregunta què ha passat amb el contenidor d’oli domèstic que estava col·locat al Mercat 
municipal i que va desaparèixer sense cap explicació. 

 

 Com ja ha dit el senyor Joan Plana, al Ple del passat mes de novembre, es va aprovar la 
moció presentada per aquest grup municipal referent a afavorir la mobilitat sostenible 
compartint cotxe i així reduir despeses. Voldrien saber si l’Ajuntament ha començat a fer 
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alguna gestió al respecte com podria ser la subscripció a alguna xarxa digital o prendre 
contacte amb alguna de les plataformes que fomenten aquest tipus d’iniciativa. 

 
 Els han arribat queixes respecte al terreny situat al costat del cementiri, perquè hi ha gent 

que hi porta el seu gos i no recullen els excrements. Per la qual cosa, aprofita per demanar 
si ja s’ha fet algun estudi per la col·locac ió de pipi-cans, tal com s’havien quedat després 
de la reunió mantinguda amb el regidor de Medi Ambient el mes de gener d’aquest any. 

 
En relació amb el Pla per a la Sostenibilitat o Agenda 21 exposa una sèrie de preguntes:  
 
 Pregunta quin és el seu estat d’execució. És a dir, quantes actualitzacions o revisions s’han 

fet des de la primera edició. 

 Quants objectius i fites s’han assolit.  
 

 Quants objectius i fites planificades i amb data d’execució fins l’any 2015 resten pendents. 
 

 Quantes execucions del programa s’han fet. 
 

  Quantes actualitzacions s’han realitzat i la valoració d’aquestes. 
 

 Quantes d’aquestes s’han realitzat fora del programa de subvencions del Pla a l’Acció de la 
Diputació de Girona. 

 
Sr. Gerard Teixidó.- Continua amb les intervencions següents: 
 
 Podrien explicar la valoració del casal de Setmana Santa (nombre de participants, 

valoració, possibles millores...). 
 

 Referent a la Llar d’Infants, un grup de famílies s’han vist afectades pel canvi d’ordenança 
número 3 reguladora dels preus públics pel que fa a la bonificació del 35% de l’apartat a.  
En calcular els ingressos de la unitat familiar, segons l’indicador de renda de suficiència de 
Catalunya, en comptes del salari mínim interprofessional, com fins a l’any anterior, hi ha 
diverses famílies que, a mitjan curs, s’han quedat sense la bonificació. Tant aquest grup 
municipal com les famílies entenen que aquest canvi de càlcul era necessari i beneficiós 
per les famílies que realment ho necessiten. Ara bé, demana si es podria haver previst 
començar a aplicar l’ordenança a partir del proper mes de setembre seguint el curs escolar. 
Ara, potser ja no es pot canviar, però s’hauria de tenir en compte de cara a altres 
temporades que afectin la temporalitat de curs escolar en comptes de començar a 1 de 
gener. 

 

 Per altra banda, una de les queixes en la gestió d’aquest assumpte, ha estat la mala 
comunicació. Sí que s’han fet els tràmits mínims i necessaris per comunicar a les famílies 
la modificació però, atès que sovint el llenguatge administratiu no és massa entenedor, 
demana si no es podria haver adjuntat un escrit explicant, amb detall i de forma 
narrativament clara, que hi hauria aquest canvi. O fins i tot, si no es podria haver una 
reunió informativa amb totes les famílies afectades.  
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 

CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

Sr. Antonio Rodríguez.- Fa les intervencions segünets: 

 Potser no està prou informat però, referent al tema del gas natural que ha d’arribar a la 
canonada de Sta. Margarita i el Salatà, sembla que hi ha problemes de tràmit o de 
conducció de la canonada perquè la zona no està urbanitzada. Demana si es podria 
explicar una mica quina és la situació perquè entén que als veïns de Sta. Margarita els deu 

interessar de saber com està. 

 Exposa que s’ha revocat parcialment una part de la subvenció dels llibres i demana a la 
regidora d’Ensenyament si els ho pot explicar, perquè mai s’arriba a satisfer tota la 
subvenció, cosa que el preocupa. 

 Alguns veïns s’han queixat que al Mercat municipal abans hi havia una “cartelleria” que 
permetia penjar cartells i ara s’ha retirat per un tema estètic i diu que segurament és 
correcte. Però aprofita per fer un prec perquè s’agilitzi el tema dels cartells que hi havia 
previstos perquè hi ha molta gent que hi té interès i el Mercat, evidentment, és un punt de 
trobada. Potser és motiu perquè el grup d’Esquerra Republicana presenti una moció i 
plantegi una app municipal per penjar demandes, cartells… o alguna cosa que permeti als 

ciutadans compartir informació diversa. 

 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- Diu que serà breu i fa dues preguntes: 
 

 Primer de tot demana què se sap del POUM: com es troba, en quin estat està, es tira 
endavant l’estudi de viabilitat... 

 

 Al mateix temps, i vinculat amb el POUM, la passada legislatura es va presentar al Teatre 
la zona industrial i es va dir que es començaria a comercialitzar, però sembla que tot va 
quedar en un no res. Demana si hi ha novetats en relació amb aquest tema. 

 
 
Sr. Àngel Tarrero.- Fa alguns precs i exposa diverses queixes dels veïns: 
 

 Referent al pàrquing adjacent al mercat de la roba els veïns es queixen perquè diuen que 
és un caos. Cada diumenge es formen moltíssimes cues per entrar i sortir del pàrquing, 
cotxes que entren en contra direcció, etc, de manera que queda tot bloquejat. 
Personalment ho ha anat a comprovar i ha vist que és cert. Per la qual cosa demana si es 
podria tenir alguna reunió amb la Policia Local i delimitar els accessos al pàrquing. 

 
 Més queixes de veïns són referents al fet que, per dins del cas urbà, es corre molt amb els 

vehicles (ciclomotors i motocicletes).  
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 Va preguntar, si no recorda malament al Ple del Carnaval, si teníem el radar per les festes 
de Carnaval i en relació amb això voldria saber quantes denúncies s’han posat des del mes 
de febrer fins a mitjans de març. Considera que és un tema important que s’hauria de 
treballar perquè s’acosta l’estiu, època en què els joves van una mica més esverats . 

 

 En relació amb les armilles de la Policia Local, tema que ja havien parlat en algun altre Ple, 
demana si ja estan contemplades al pressupost municipal i si s’han adjudicat o encara no. 

 

 Altres queixes que ha rebut són relacionades amb gossos perillosos que van deslligats per 
dins del poble. 

 

 Lligat amb el tema dels gossos, recalca que hi ha molts excrements, tant pel cas urbà com 
per les urbanitzacions. Diu que la gent no té civisme i demana si es podria fer alguna 
campanya abans que comenci l’estiu, ja que després és molt més complicat perquè hi ha 
molta més feina. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.- Recorda que el passat 23 de març va ser l’aniversari d’Adolfo 
Suarez, una gran persona, una persona estimada que va fer que aquest gran país que és 
Espanya creies en la democràcia i en la unitat de tothom.  
 
Llegeix una notícia d’un diari que diu: “L’Ajuntament s’ha vist obligat a aturar els treballs per uns 
moviments de terra denunciats per IAEDEN. L’Ajuntament de Roses ha ordenat paralitzar de 
forma immediata les obres que s’estaven fent a l’exterior de la parcel·la del Bulli”. Com a rosinc, 
en llegir aquesta notícia es pregunta què vol dir tot això: si és que l’Ajuntament no sabia què 
estava passant al Bulli, si és que s’estaven fent obres, si no tenien llicència o sí en tenien... 
Demana si els poden aclarir una mica què està passant amb aquest tema perquè, com a 
rosinc, reitera que llegint aquesta notícia no li queda clar si algú sap què està passant. 
 
Pregunta si hi ha ja alguna solució pel que passa darrere dels cinemes. Diu que ja no insistirà 
més en el tema, avui serà l’últim cop que ho demana, perquè porta tres mesos repetint aquesta 
problemàtica i considera que el govern ja hauria de saber què ha de fer. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Exposa que tenia tres preguntes una de les quals era referent a la zona 
industrial però ja l’ha plantejat el senyor Manel Escobar i, per tant, no la repetirà. 
 
En relació amb el carrer de Ponent –  el que passa per davant de l’institut Cap Norfeu i col·legi 
Vicens Vives- i una mica en relació amb el que ha dit el senyor Àngel Tarrero, exposa que tot i 
que és cert que hi ha un rètol de prohibit circular a més de 30 km/h i alhora hi ha unes petites 
esquenes d’ase de plàstic, però aquest carrer sembla que és la drecera que solen prendre 
molts cotxes per evitar el col·lapse circulatori que es forma normalment a la rotonda a la 
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carretera que puja cap al Mas Oliva. Els veïns es queixen que molts cotxes passen a més 
velocitat i que amb les petites esquenes d’ase que es van col·locar no n’hi ha prou. Per la qual 
cosa demana si es podria fer alguna cosa més. 
 
Demana al regidor de Turisme si hi ha xifres de visitants i l’impacte econòmic que ha tingut la 
Setmana Santa 2016 a Roses. Comenta que ja tenia present que no li podrien respondre ara 
mateix en aquest Ple, però si li poden facilitar pel proper Ple o per escrit. 
RESPOSTA PER ALUSIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-
AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Per al·lusions es dirigeix al senyor Antonio Rodríguez, dient-li que els ha 
agradat la proposta que ha fet de presentar una moció perquè els ciutadans puguin compartir 
informació i li diu que, el dia que vulgui, estaria bé que quedessin i així la podrien presentar 
conjuntament, ja que entrar una moció amb sis regidors és fer-ho amb més força que només 
amb quatre. 
 
 
INTERVENCIÓ DE LA SRA. ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- En tot cas, diu, els recomana que si fan propostes sense arribar a fer la 
moció, potser també arribaran a un acord entre tots i no cal fer tanta “parafernàlia”. En tot cas, 
ho diu perquè també és una proposta. 
 
 
RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 
 
Sr. Félix Llorens.- Respon al senyor Èric Ibáñez pel que fa a l’estudi de tancament de negocis i 
obertura de negocis nous a Roses, pel que li han dit, fa anys se’n va fer un tot i que no se l’ha 
llegit i que, evidentment, avui en dia ja no té valor. Així mateix, per fer l’estudi que el regidor 
d’ERC demana caldria personal per fer-lo i diu que el dia que l’Ajuntament pugui contractar 
personal podrien tirar endavant un estudi d’aquest tipus que, sense cap mena de dubte, fa falta. 
Tot i que és molt intuïtiu del perquè tanquen els locals sí seria necessari fer l’estudi per saber 
què està passant. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- Diu que l’estudi no es va fer en cap legislatura que governava 
Convergència i Unió sinó en la que hi havia el pacte de govern del quatripartit. Explica que per 
entrar dins del programa del Pla de Barris, hi havia una part que competia estrictament al 
comerç i es va fer tota una planificació i dinamització comercial. Allà es va fer un estudi dels 
comerços de Roses, sobretot els del cas antic. Es van valorar els que estaven tancats i el cost 
que tenien, perquè estaven tancats des de feia molt temps, i d’altres que s’obrien i després es 
tancaven. Les casuístiques són moltes per la temporalitat tan curta que ha tingut aquests anys 
endarrere de crisis. El resultat d’aquell estudi  va derivar en campanyes de dinamització 
comercial. 
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Sr. Félix Llorens.- Aprofitant l’exposició de l’alcaldessa, comenta que aquest any també es 
deriva amb una campanya del Pla de Barris per dinamitzar la promoció comercial dels carrers 
afectats en aquest Pla. 
 
Referent a les dades de la jornada de comerç diu que els hi farà arribar, tant de les inscripcions 
com dels tant per cent de participació que hi va haver. 
 
Pel que fa al Fòrum d’Oportunitats diu que la valoració és positiva. Per ser el primer cop que es 
feia, va anar prou bé, tenint en compte que la gent no sabia massa amb què es trobaria. 
Explica que, a part de les diverses presentacions dels projectes, la part més important del 
Fórum va ser el Networking que es va fer després, i que és l’oportunitat per crear una xarxa 
d’emprenedors que col·laborin entre ells i que tirin endavant els projectes. Per tant, aquest any 
la valoració és positiva i, de cara l’any vinent, es veurà si la tendència és de creixement o no i 
es podrà valora com ha anat. Aquest any ha estat només la sortida i, sincerament, aquesta va 
anar millor del què s’esperava. 
 
 
Sr. Carles Pàramo.- Refereix una frase que es diu en política: “si tu no expliques el que fas, 
algú explicarà el que no fas”. En referència a les fotografies esposades pel grup municipal 
d’ERM demana sí és que es tracta d’un nou concepte. No vol que hi hagi la imatge que la gent 
que està treballant als departaments de la seva responsabilitat (Patrimoni Històric, Urbanisme i 
Medi Ambient) no fan res, no treballen prou, com així s’ha escrit en algun mitjà local, ja que no 
és així. Diu que treballen limitats per les lleis, sobretot pels horaris dels funcionaris, però quan 
hi són, en general i salvant llastimoses excepcions, la immensa majoria fan tot allò que poden.  
 
Quant a les peces abandonades que ha comentat el senyor Èric Ibáñez li respon que això no 
és correcte, perquè si ho estiguessin, no estarien dipositades allà. De fet, no s’han fet malbé 
precisament perquè estan en aquell magatzem i això és gràcies a la idea que tenien abans del 
mandat 2007-2011, en què en tots els enderrocs que es feien al poble de Roses, fins i tot de 
cases privades, hi havia una persona de l’Ajuntament que anava a preguntar i mirar si hi havia 
alguna peça que es podia guardar. I estan a l’espera del dia que es pugui fer alguna cosa com, 
per exemple, un museu. Però no voldria, en absolut, que es doni aquesta idea de deixadesa ni 
que aquest magatzem no està atès ni que el que hi ha està oblidat. Explica que allà hi ha 
també molts carreus, procedents de la Ciutadella, que en algun moment s’havien reaprofitat, 
per exemple, per fer les vorades de les voreres. 
 
De feina al poble de Roses n’hi ha moltíssima, i com saben els membres que han estat al 
govern – senyors Manel Escobar, Àngel Tarrero i Antonio Rodríguez – i la feina no s’acaba. Per 
tant, reitera, després de les fotos que avui s’han exposat, no vol que alguna persona tingués 
una idea de dir que l’Ajuntament no se’n cuida de les coses.  
 
Repeteix que s’ocupen de tots els temes municipals, fan allò que poden i no poden fer més. I 
només afegeix que ho volia dir i deixar-ho clar sobretot per defensar la idea que va aparèixer 
als mitjans de comunicació on s’acusava als funcionaris i treballadors d’aquest Ajuntament de 
no ser prou eficaços o eficients. 
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Sra. Montse Mindan.- Pel que fa al tema de missatgeria que ha demanat el senyor Joan Plana 
li diu que està preparat i el problema està més en un tema d’horaris que no pas de la informació 
que s’ha d’enviar. Els funcionaris pleguen a l’hora que pleguen i estan mirant si aquest telèfon o 
emissor de missatges s’hauria de portar a la Policia ja que són els únics que tenen obert les 24 
hores. És per això que està aturat. En relació amb els conceptes de què s’enviarà diu que la 
gent no es pensi que s’enviarà qualsevol cosa, sinó realment coses urgents i algun que altre 
avís que sigui competència de l’Administració. També està per determinar qui ho envia perquè, 
si com diem són emergències, o se l’emporta un regidor o no es podrà tirar endavant perquè 
els treballadors de l’Ajuntament tenen el seu horari. Per tant reitera que està preparat però 
aturat atenent a aquests dos conceptes. 
 
Continuant amb les respostes al senyor Joan Plana, pel que fa als retrats dels presidents li diu 
que ja estan demanats, però tarden perquè s’han de sol·licitar a la Generalitat de Catalunya i 
ara estan a l’espera que arribin. 
 
Referent a l’informe jurídic que, reiteradament ha demanat el portaveu del grup municipal 
d’ERC, li explica que no es fa des d’Alcaldia, sinó que es redacta des dels serveis jurídics. 
Constata que s’està fent perquè, precisament, ella mateixa va entrar al despatx interrompent en 
el moment en què la persona l’estava redactant. En els últims temps han tingut molta feina i 
repeteix que, tant bon punt estigui fet, els hi faran arribar. 
 
Respon a la senyora Verònica Medina que pel que fa a la moció de compartir cotxe, es va 
haver de fer un tràmit d’adquisició i creació d’una plataforma la qual els va arribar la setmana 
passada i informa que aquesta mateixa setmana estarà penjada a la pàgina web i en faran 
difusió a través de les xarxes. 
 
Referent al tema de l’oli domèstic, diu que ho explica ella mateixa perquè, tot i ser un tema del 
senyor Juan M. Fernández, es va arribar a un acord en el Consell d’administració de Rosesnet 
mentre aquest regidor estava fora amb bicicleta. Explica que no es va arribar a un acord amb 
l’empresa i va ser aquesta mateixa la que el va treure i se’l va endur. Reitera que en el darrer 
ple del Consell d’Administració de Rosesnet l’empresa es va comprometre amb l’Ajuntament a 
adquirir tres contenidors d’oli i fer el servei de recollida i reposició del contenidor. Aquest acord 
va ser fa pocs dies i, per tant, esperen que en un termini d’un mes, l’empresa pugui adquirir-los 
i col·locar-los on ja es va establir. 
 
Diu al senyor Àngel Tarrero que pel que fa a les denúncies que s’han posat des de febrer a 
març, li respondrà per escrit perquè ara mateix no les té disponibles. El tema de les armilles 
explica que aquest matí s’ha signat el plec de condicions tècniques per poder fer la publicació 
pel concurs d’adquisició. Explica que hi havia un problema amb unes sigles que no se sabia 
ben bé què s’havia de demanar i que al final resulta que era un problema de traducció del 
Google però ara ja s’ha signat i per tant la setmana vinent es publicaran les pliques i en un mes 
s’haurien de tenir les empreses que es presenten i per tant comprar les armilles. 
 
El pàrquing del costat de la roba diu que avisaran i en parlaran amb la Policia Municipal. 
 
El mirall que sol·liciten als carrers Pujada al Puig Rom – Tordera – Llobregat comenta que 
també ho parlaran amb la Policia Municipal. Aprofita per afegir que els miralls que van demanar 
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del carrer Ramón y Cajal amb Francesc Macià i el carrer Mimosa amb Pitàgores, també estan 
demanats, a punt d’arribar i en breu seran col·locats. 
 
 
Sr. Juan M. Fernández.- En relació amb les fotografies que ha presentat el grup municipal 
d’ERC de l’obra que es va fer per recollir l’aigua que entrava a la finca d’un veí a la pujada al 
Puig Rom, explica que aquesta no està acabada, encara falta una capa d’asfalt i per això hi ha 
aquesta diferència de terreny. No només hi ha la diferència d’escaló a l’asfalt sinó que també a 
l’embornal que hi ha al mig i que té una bona alçada. Però reitera que el motiu és perquè 
encara falta afegir l’asfalt. 
 
Pel que fa al tema del mirall, tot i que ja ho ha explicat l’alcaldessa, diu que ell mateix també ha 
parlat amb els veïns i hi ha dos punts problemàtics: un a la intersecció que han comentat els 
regidors d’ERC a la Pujada al Puig Rom amb els carrers Tordera-Llobregat, i un altre més avall 
on hi ha una corba. Explica que allà ja hi van anar per col·locar-lo però un cop insitu es van 
adonar que el mirall era massa petit i calia col·locar-ne un de més gran. 
 
En relació amb els ferros que hi ha a la plaça de l’Illa d’Ítaca que el senyor Joan Plana ha 
comentat que no tenen clar què són, li respon que, personalment, tampoc no ho sap. Ara bé, 
explica que l’arranjament de tota aquella la plaça ja està pressupostat i, inclou diverses 
actuacions com aixecar un mur a la part dels cinemes o arreglar l’entrada, perquè actualment 
s’hi entra i s’hi surt per un pas de vianants que hi ha davant del bar. Tot això està preparat, 
pressupostat, aprovat i, ara que ja ha passat Setmana Santa, el paleta podrà començar a fer 
totes les obres, una altra de les quals és també treure aquestes rodones, que reitera no sap 
què són. 
 
Referent al prec de la senyora Verònica Medina de les obres de millora dels camps de futbol, li 
diu que cada dos per tres es fan millores als camps de futbol i, per tant, no entén a quina 
millora es refereix. 
 
La valoració del Casal de Setmana Santa els hi passaran per escrit. 
 
En relació amb la pregunta del senyor Àngel Tarrero del pàrquing del mercat de la roba, diu 
que passa el mateix que a l’Illa d’Ítaca, que hi ha molts problemes perquè s’entra i se surt per 
un pas de vianants. Van fer-hi una visita conjunta amb els senyors Fèlix Llorens i Carles Carbó 
per fer-ne un estudi i la intenció és arreglar tot el pàrquing que hi ha a la dreta i l’entrada que no 
estigui en un pas de vianants, que és el punt que dóna més problemes. 
 
 
Sr. Carles Pàramo.- Referent a l’encreuament del carrer Tordera –Llobregat, reiterar el què ha 
dit fa uns moments, i diu que la feina s’està fent i que hi ha una complexitat de tramitació 
enorme. El senyor Joan Plana ha fet referència al conveni que es va signar en aquesta zona i 
comenta que sempre que es fan aquest tipus d’obres es tenen en comptes tots aquests 
aspectes que es demanen. Recorda les últimes obres que s’han realitzat com la de la placeta 
de l’Empordà on s’hi ha col·locat un mirall i reitera que sempre es fan de manera que les coses 
estiguin el més ben fetes possible. 
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S’ha parlat d’uns ferros a l’Illa d’Ítaca que no tenen massa clar què són. Comenta que, si no va 
errat, per allà hi passa la canonada general que porta l’aigua que alimenta el dipòsit dels Grecs, 
per tant, si s’hi remena cal anar amb compte perquè creu que aquesta és la canonada general 
que entra a Roses i que no passa a gaire profunditat. 
 
Explica que van tenir una reunió amb la senyora Verònica Medina i el senyor Joan Plana, per 
parlar del pipi-can, en la qual la senyora Medina va proposar uns espais que tots tres regidors 
van trobar adequats. Immediatament després de la reunió va consultar amb el Departament de 
Medi Ambient perquè li diguessin quines són les característiques tipus que ha de tenir un pipi-
can i diu que no han tingut temps de fer-ho perquè com ja ha comentat tenen molta feina com a 
conseqüència de l’anul·lació del POUM. 
 
Responent a la pregunta del senyor Manel Escobar explica que s’han hagut d’estudiar tot el 
POUM.  La seva l’anul·lació els ha generat una feinada exagerada, s’han hagut de canviar tot 
el sistema de comunicacions prèvies, declaracions responsables... fins i tot ha afectat a 
aquelles llicències d’obres que ja estaven informades però que no s’havien concedit. Els 
tècnics que informen obres, activitats classificades o usos – juristes, tècnics...- s’han hagut 
d’estudiar exactament el vell Pla General d’Ordenació Urbanística aprovat primer el 1986 i 
tornat a aprovar el 1993. Això alhora comporta que es troben amb els anacronismes propis 
perquè la tècnica ha avançat molt i no és la mateixa que el 1986.  
 
De fet en aquest Ple s’ha parlat d’un envà pluvial que el PGOU del 1993 ho prohibia i ho feia 
per unes raons que estan més que superades avui dia tècnicament. Abans un embà pluvial es 
tapava amb oralitat, que avui dia ja no existeix. Actualment es fan servir uns sistemes que seria 
ser una mica ‘ximple’ prohibir-los però que el PGOU no els contemplava entre d’altres coses 
perquè no existien. Aleshores hi ha una complexitat i un volum de feina als departaments 
d’Urbanisme, Medi Ambient i Patrimoni, afegit que crea molts problemes.  
 
Retornant a l’explicació de l’encreuament dels carrers Tordera –Llobregat diu que hi ha un pla 
d’eliminació de barreres arquitectòniques, redactat pel senyor Joanjo Albors en el seu dia, i que 
s’està executant amb prioritat. Es va començar pels entorns de les escoles, el geriàtric, el CAP i 
s’ha anat fent per les zones que són més transitades.  
 
El senyor Antonio Rodríguez ha preguntat pel gas de Santa Margarita i diu que el problema és 
la col·locació dels dipòsits ja que han d’estar a una distància prudencial de qualsevol nucli urbà 
– com en el seu dia es van ubicar al costat de la depuradora. Les alternatives que hi ha són 
molt poques i és complicat, a més a més, ara amb un POUM actualment anul·lat i que en 
qualsevol espai que es vulgui pensar, ens trobem amb sòl urbanitzable. Així mateix aquest 
servei és públic i no es pot imposar una canonada en un sector que, després quan es 
desenvolupi, es deixarà a la gent que reben aquell servei públic que se’ls anul·larà de cop.  
 
Afegeix que hi ha un sistema molt clar, el problema és que ens trobem davant d’una lluita 
d’interessos entre dues grans companyies les quals no anomenarà per no fer-ne publicitat, en 
aquest cas, negativa. Creu que es podrien compartir els negocis que hi ha, que no molesten a 
ningú i baixar, creu, pel voral al marge dret de la riera de la Trencada i d’allà entrant per l’Hotel 
Terrassa cap a Santa Margarita. Però, pel que sigui, el seu interès o comoditat va cap a alguna 
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altra banda, però el que no poden és fer sucumbir al seny i les coses ben fetes i que no es 
comprometin per sempre la sostenibilitat. 
Explica que avui ha assistit a la Junta de Portaveus, en substitució del senyor Marc Danés que 
no hi ha pogut assistir, on l’alcaldessa ha dit que tal com es va dir en l’acord d’aprovació dels 
pressupostos, es crearà una comissió bimensual – que no serà onerosa per les arques de 
l’Ajuntament ja que els assistents no cobraran - en la qual es passaran comptes dels temes 
urbanístics i que es convocarà molt ràpidament.  
 
En resposta a la pregunta de com està al POUM diu que s’està sobrevivint. Tal com s’ha 
demostrat últimament, qualsevol errada, qualsevol cosa que no es fa ben feta, té unes 
conseqüències econòmiques i, lògicament, morals que s’han d’evitar. Per una banda es vol 
control però per l’altre, es vol rapidesa i aquests són dos termes que mai van parells. Si es vol 
control vol dir lentitud i si es vol rapidesa vol dir descontrol. De manera que buscar aquest punt 
mig és molt complicat, per la qual cosa demana una mica de paciència als regidors i lògicament 
als ciutadans en general.  
 
En relació amb la zona industrial passa el mateix. S’ha tornat a posar un interrogant sobre el 
seu desenvolupament quan semblava que ja estava superat amb el POUM i aprofita per fer una 
crida a les persones que s’oposen a aquesta zona dient-los que el poble de Roses sempre ha 
treballat amb total tranquil·litat, ben sincerament i sempre fent una aportació amb positiu a la 
sostenibilitat paisatgística  del municipi. Tenen un parc Natural el qual l’Ajuntament de Roses 
va ser gairebé el protagonista de la formulació de la Llei del Parc Natural del Cap de Creus; el 
Parc dels Aigüamolls està dins el terme municipal de Roses... Les formulacions del nostre 
POUM han estat sempre restrictives i en aquest cas era una necessitat evident que en un 
municipi com Roses, des del 1986 fins que es va formular la revisió parcial del sòl urbanitzable 
del municipi al 2005, no hi havia ni un pam de sòl industrial. Aleshores, es va fer aquest sòl 
industrial, que recorda i significa, de promoció pública, i es va demanar a l’INCASÒL per evitar 
que ningú pogués especular si es beneficiava a un o un altre.  
En definitiva, actualment, amb l’anul·lació del POUM del 2010, tenim altre cop sobre la taula un 
problema afegit que s’ha de dir i que demana que s’entengui. 
 
El senyor Àngel Tarrero ha parlat també sobre gossos perillosos i fer una batuda a la qual cosa 
li respon que es farà el que es pugui. Comenta que fa poc ha llegit als diaris que a través del 
sistema de l’ADN es pot arribar a saber qui és el propietari. Per altra banda aprofita per dir que 
és lamentable el sistema del Padró d’animals de companyia que hi ha a l’Ajuntament ja que hi 
consta el nom del propietari i poca cosa més, de manera que s’ha de posar al dia perquè està 
endarrerit i no funciona prou bé. 
 
 
Sra. Anna Jorquera.- Explica que el cost total de la Campanya de Carnaval oscil·la en els 
10.000 euros gairebé com cada any tot i que aquest cal tenir en compte dues coses: es van 
realitzar un seguit de vídeos així com una pàgina web. A part de tot això tenien una primera 
idea de què havia de ser la campanya aquest any i ja havien realitzat la compra de 
determinades coses – que no pot esmentar perquè seran per l’any vinent- però, al final, com 
que hi va haver un incident que no va permetre incorporar-ho en la campanya d’aquest any, ja 
està tot pagat per la propera campanya. Per tant, tenint en compte que el cost sempre havia 
oscil·lat sobre els 10.000 euros i aquest any torna a estar en aquest import però cal afegir-hi 
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aquestes dues coses que ja estan pagades per l’any vinent calcula que el cost total és d’uns 
2.000 euros menys. Comenta que  en aquests moments no té les dades exactes però els hi pot 
passar. També diu que és la quarta campanya que està sota la seva regidoria i explica que des 
de la Generalitat de Catalunya sempre s’ha subvencionat gairebé el 100% d’aquesta i, compten 
que aquest any no tindrien perquè deixar de fer-ho.    
 
En resposta a la senyora Verònica Medina del perquè la campanya no es realitza des del 
Departament de Joventut diu que ja ho ha explicat més d’una vegada. Es va fer una sessió 
informativa de la campanya oberta a tots els rosincs. Explica que en la mateixa sessió hi va 
haver un pare que es va dirigir a ella abans de començar i li va dir: “de vegades som els adults 
els que necessitem la campanya perquè els joves ja estan gairebé conscienciats del tot”. 
Quan va tancar l’acte va exposar que des del Departament de Joventut es treballa per la 
joventut de Roses i, evidentment, l’acte era dirigit a tothom però més concretat als joves.  
També, i tal com ha dit el senyor Félix Llorens, creu que si el Departament de Joventut ha de 
fer front a campanyes per tota la població l’Ajuntament necessitaria molt més personal. De 
totes maneres reitera que la sessió era oberta a tothom i en la sessió informativa la presència 
d’adults va ser mínima i aprofita per fer una crida perquè ja que es fan aquestes sessions, 
podria assistir-hi molta gent. Tot i això diu a la senyora Verònica Medina que en poden parlar, 
presentar propostes i entre tots mirar-ho. 
 
En relació amb la pregunta del senyor Antonio Rodríguez referent a la revocació de les 
subvencions dels llibres diu que hi ha hagut una sèrie d’incidents i ha mancat justificació. De 
vegades es parla directament amb l’AMPA i es pressuposta en funció dels alumnes que es creu 
que hi hauran i després pel que sigui no acaba sent la quantitat pensada i fa que no es pugui 
justificar la quantitat inicialment pressupostada. 
 
Sra. Montse Mindan.- Especifica que la manca de justificació és perquè no tots els alumnes 
compren tots els llibres. El que fa l’Ajuntament és pressupostar que un alumne comprarà tots 
els llibres pels quals ha de rebre una subvenció de 90 euros. Però si els alumnes reciclen 
llibres; se’ls passen d’uns a altres; o l’escola fa una adquisició dels llibres de lectura i, per tant, 
els alumnes no han de comprar-los, això fa que tot i que l’Ajuntament inicialment ha 
pressupostat la totalitat d’aquests llibres, l’alumne no els compra tots i per tant no podrà 
justificar la totalitat de la subvenció pressupostada. En tot cas, però els alumnes sí que reben la 
subvenció de tot el que justifiquen. 
 
Afegeix que el que s’hauria de fer, que ja va comentar a la senyora Anna Jorquera – regidora 
d’Ensenyament- i que també va exposar en un consell escolar municipal, és una petició que 
s’havia fet en algun ple d’en quin estat estem de reciclatge de llibres i com hauríem d’enfocar 
aquestes futures beques o subvencions que es donen a l’hora de comprar-los, a fi de no haver 
de revocar tants diners, si realment no fa falta. 
 
La senyora Verònica Medina ha fet una sèrie de preguntes amb relació a l’Agenda 21 a la qual 
cosa l’alcaldessa li diu que ho hauria d’especificar bé perquè, explica que, des de Medi 
Ambient, ja no se segueix aquest projecte sinó l’europeu anomenat PALS, en el qual la revisió 
dels objectius de sostenibilitat i d’obligació per part de l’Ajuntament es fan cada any. De fet, en 
l’última sessió que es va fer al hall del Teatre es van explicar algunes de les actuacions a fer 
com per exemple que, en un termini que no recorda exactament quin és, l’Ajuntament estava 
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obligat a canviar un determinat tipus de llums per uns altres d’electricitat més sostenible. 
Aquesta reunió es va fer oberta al públic i també es va explicar que on més incideix la quantitat 
d’estalvi que es pugui fer és en la part privada i no en la pública. Ara bé, sí que és cert que hi 
ha una sèrie de compliments que ha de fer l’Ajuntament i si vol, amb el tècnic de Medi Ambient 
i que és qui li pot ensenyar-li el grau de compliment o què s’ha de complir aquest any o quan es 
faci la valoració anual de què s’ha fet i de com estem del tant per cent executat.  
 
Sr. Marc Danés.- En relació amb el prec del senyor Gerard Teixidó referent a les ordenances, 
concretament a l’ordenança núm. 3 referent als preus públics, la qual va quedar pendent en el 
ple d’ordenances perquè no es va aprovar degut al vot negatiu de tots o gairebé tots els grups 
de l’oposició. Per tant, aquesta ordenança va tenir un mes més en tots els mitjans de publicitat, 
un mes més de debat i, realment, cap dels regidors presents en aquesta sala no van pensar a 
mirar si es podia aplicar l’ordenança a partir del curs escolar o com s’havia fet normalment, que 
és agafar l’any natural que va des d’1 de gener a 31 de desembre. Per això, en certa manera, 
aquestes famílies tenen raó perquè no es va pensar amb aquesta possibilitat.  
 
Explica que ja s’ha parlat amb intervenció perquè estudiïn la possibilitat, de cares a un futur, 
que en ordenances referents a centres educatius, es pugui modificar i es facin coincidir amb  
les etapes escolars. Tot i això repeteix que cap dels regidors no hi va pensar. Refereix que 
aquestes persones van demanar una reunió, amb dos dies se les va atendre, se’ls va explicar 
tot tal com havia anat, quines eren les ordenances fiscals, quines bonificacions hi havia... Els 
van explicar, també, que el preu de cost d’una llar d’infants municipal pot rondar en els 400-500 
euros mensuals per plaça i, per tant, al municipi de Roses ja s’està bonificant el 75%, perquè 
només es cobra un preu de 136 euros mensuals. A part i a més a més d’aquesta bonificació, 
donen l’opció que un 35% més es pogués bonificar en famílies monoparentals, famílies 
nombroses, persones vídues que tinguin a càrrec els seus fills, pel segon fill inscrit a la llar 
d’infants o pels que el varem de la renda de suficiència sigui més baixa. 
 
També els varen explicar – ja que no ens n’hem d’amagar i és del coneixement de tothom- que 
globalment al nostre municipi és un dels municipis amb més risc de pobresa del país i per tant, 
s’ha d’ampliar la visió intentant que tots els recursos arribin a les persones més necessitades 
del municipi. Si a més a més, les administracions com la Generalitat o la Diputació van decidir 
utilitzar l’índex de renda de suficiència, era evident que l’Ajuntament de Roses  també s’hi havia 
d’acoplar per no fer anar de bòlit a la gent. En números globals estem parlant que es passava 
de cobrar per persona de la unitat familiar – pare, mare i fill, que a més es van sumant – de 
9.000 a 8.000 euros l’any, la qual cosa consideraven que tampoc era una baixada tan alta. 
Pensant també que alguna persona es podria queixar, de seguida va demanar als tècnics dels 
serveis econòmics que li passessin la relació de persones que es podrien veure afectades i, de 
la quantitat de gent que hi havia, en principi, només dues famílies quedaven en aquell llindar 
dels 1.000 euros amunt – 1.000 euros avall i que es podien queixar. També vol dir que no és el 
cas de la gent que el va venir a veure. 
 
Pel que fa a la possible mala comunicació de la qual s’ha fet esment, explica que va sortir al 
Diari El Punt, al Diari de Girona, a l’Empordà, a l’Hora Nova, a Empordà TV, Vila de Roses  i 
Guia de Roses. A més a més es tracta d’una ordenança que l’oposició va tombar i, per tant, es 
va debatre durant un mes més, de manera que amb tot això entenien que ja hi havia hagut 
informació. Diu que és impossible que des de l’Ajuntament s’enviï una carta a tots els ciutadans 
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dient que es modifiquen les ordenances fiscals perquè, tant per cost com pel que ja s’ha 
comentat de temes de personal, seria impossible. S’haurien d’enviar entre 12 i 14 mil cartes, 
perquè totes les ordenances es canvien. Tornant al problema d’aquestes persones, diu que, en 
el moment que ells demanen la bonificació i se’ls atorga per part de l’Ajuntament, en l’apartat 
núm. 2 ja diu que aquesta és vàlida per al curs escolar – en aquest cas 2015/2016 – excepte 
modificació de les dades econòmiques de les persones que han sol·licitat la bonificació com 
poden ser: que trobin feina i, per tant, ho haurien de comunicar a l’Ajuntament perquè aquesta 
bonificació ja no seria vàlida; per un canvi en les ordenances fiscals, cosa que ells ja saben en 
el moment que reben la bonificació... 
 
Per tant, reitera que s’explica bé en el punt número 2 de la notificació i, si se l’han llegit, 
considera que és molt entenedor. L’única cosa és que sí que es podria estudiar la possibilitat 
de fer-ho coincidir amb el curs escolar i així ho han anotat. Com altres propostes que han 
arribat d’algun pare de la llar d’infants demanat que potser mancaria alguna bonificació per 
nens amb discapacitat, la qual cosa creu que és una idea molt bona i segurament l’acceptaran 
de cara a futur. Però torna a reiterar que cap dels regidors que varen estar discutint, durant 
mesos, les ordenances fiscal no hi van pensar. 
 
Especifica que les ordenances estan penjades a la pàgina web, tothom les pot consultar i, per 
tant, entén que de manca de comunicació no n’hi ha hagut. Alhora i com també els va comentar 
en la reunió, creu que està molt bé que quan hi ha una bonificació tothom la conegi però quan 
aquesta no és a favor de l’afectat, de vegades no se sap entendre. Creu que és un joc que hi 
ha sempre i, tot i que fins a cert nivell es pot entendre, no va passar d’aquí, a part d’un titular 
que, ja van comentar que no havia estat del tot correcte. 
 
Repeteix que la bonificació està aprovada, consideren que és justa i així ho van entendre 
també les dues mares que van venir a la reunió les qual, creu, van marxar prou satisfetes pel 
tracte. No evidentment per la resposta, ja que esperaven que aquesta bonificació no fos hàbil 
fins al mes de juliol, però un cop aprovada l’ordenança era molt difícil canviar-la. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- En relació amb el tema del Bulli, diu que ella mateixa va sortir a explicar-
ho a Empordà TV i també s’ha explicat per la ràdio i a través de diversos mitjans. Sí és cert que 
hi ha hagut algun mitjà de comunicació que el titular ha estat: “aturen les obres” que va 
provocar que la gent es quedés amb aquest “aturen les obres”. 
 
Explica que les obres dels dos edificis del Bulli es continuen tirant endavant i s’hi està 
treballant, de manera que no estan aturades. Sí que és veritat que en el primer projecte pel 
qual es va donar la llicència s’incloïen uns moviments de terra, i se’n van fer uns altres que no 
estaven contemplats en el projecte llicenciat. Per això se’ls va comunicar, i ells mateixos van 
venir a l’Ajuntament a comunicar que els aturaven. Tal com ells mateixos han explicat, el que 
volen fer és adaptar el terreny perquè la gent amb mobilitat reduïda pugui accedir a casa 
Marqueka perquè la volen fer visitable i per això hi va haver aquest canvi de criteri. 
L’Ajuntament els va requerir que havien de presentar una modificació del projecte en el qual es 
necessitaven tres informes preceptius iguals que els primers – un informe de l’Ajuntament, un 
de la Generalitat i un del Parc Natural del Cap de Creus. 
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Explica que s’han fet les inspeccions pertinents per part de l’Ajuntament i no s’hi ha vist cap 
problema. El que sí que quan el vigilant del Parc Natural va comunicar que hi havia moviment 
de terres l’Ajuntament els va comunicar per escrit, l’aturada d’obres, de manera que, fins que 
no disposessin dels tres informes preceptius de les administracions que ho han d’informar, no 
podien començar novament les obres. Si els informes són positius podran tirar endavant les 
obres i si són negatius hauran de restaurar la zona com originàriament estava. Però sempre es 
referent a les obres de l’exterior del Bulli. 
 
 
Sr. Juan M. Fernández.- Pel que fa als contenidors dels cinemes diu que són aquells temes 
que surten de tant en tant i ho estan mirant però encara no han decidit si fer-ho o no. Sí que 
tenen una proposta però no està clar si és “pitjor el remei que l’enfermetat”, perquè aquesta 
aquesta consisteix a treure’ls de la vorera i col·locar-los al mig de la illeta. Explica que els 
col·locarien envoltats amb les balles que es posen ara de fusta i així quedarien fora de la 
vorera i la gent hi podria passar bé. Perquè és cert que en aquests contenidors sempre hi ha de 
tot, des de matalassos, cadires, sofàs... i que sembla més aviat un hipermueble. Així, la gent 
que dels restaurants arrossega les bosses d’escombraries per terra, potser amb aquesta 
recol·locació dels contenidors no ho faran perquè si aquests se situen estan al mig de la illeta 
algú els veurà travessar el carrer i, potser, tindrà una mica més de cura a l’hora d’embrutir el 
terra. Comenta que no és una solució gaire maca, però ho provaran i a veure si soluciona el 
tema.  
 
 
Sra. Montse Mindan.- En relació amb les esquenes d’ase del carrer Ponent que ha comentat el 
senyor José Valdera, li respon que en parlarà amb la Policia Local.  
 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 21.42 hores, de la 
qual cosa en dono fe. 

L’alcaldessa presidenta      El secretari general 
[firma01_01]       [firma02_01] 
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